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Угоститељско-економска школа Приједор 

БИЦИКЛИЗАМ, 
ЉЕПОТА УНЕ И 
ЈОШ ЈЕДНО "НЕ" 
НУКЛЕАРНОМ 
ОТПАДУ

КОМЕНТАР

За Трговску 
Гору чула сам 
прије неких 
20-так година. 
И  тад била 
тамо, у бли-
зини Двора, 
на једном од 
новинарских 
пропутовања, 
када су нас 

мјештани и тада пустих села 
упозорили  на потенцијално 
одлагалиште опасног отпада. О 
том  мјесту  тад се тихо причало, 
данас све гласније у свијет 
иду поруке да је западни дио 
Српске и 13 општина и градова 
са преко 200 000 становника 
угрожен намјером Хрватске 
да на подручје касарне Черке-
зовац смјести отпад који нико, 
али баш нико не жели у  својој 
близини.  Гласно „Не“  нукле-
раном отпаду од тад се чуло 
много пута. Не само у клу-
пама локалних парламента-
раца, на улицама општина и 
градова  који страхују „ да ни 
мркву неће моћи продати“, јер  
ће бити радиоактивна, до зва-
ничих  БиХ експерата који се 
баве израдом правних и иних 
стратегија у борби да се опасни 
отпад не смјести на само 800 
метара ваздушне линије од 
границе са Хрватском. Бук-
вално у куће Новог Града и у 
двориште Приједора и сусјед-
них општина. Прошле године  
јавност су на нуклеарни отпад 
упозорили рафтери који су 
пловили најљепшом европ-
ском ријеком Уном. Ове године  
челни људи општине Нови 
Град рачунају да би то могли 
урадити бициклисти, њих око 
200 из преко 30 земаља свијета 
који ће своје љубимце, двоточ-
каше, једним  дијелом возити 
и кроз Парк природе Уна, уз 
саму долину ријеке на потезу 
од Новог Града, преко Козар-
ске Дубице до  Костајнице. То 
је  један од најљепших природ-
них бисера које би ово одлага-
лиште потпуно уништило.  А 
домаћини из градова и опш-
тина приједорске регије вјерују 
да ће бициклисти запамтити 
све природне љепоте овог 
краја и да је трка прилика  да 
се овим заједништвом, које 
никад по правилу није само 
спорт и политика у свијет 
треба  пренијети и порука 
каквим начином живота 
желимо да живимо. Здравим 
прије свега,  у којем  спорт и 
наравно бициклизам имају 
своје мјесто.  За надати се да ће 
то неко коначно  препознати 
и да ће љепота Уне и оног што 
овдје  имамо коначно  побије-
дити. Заједно са спортом чији 
је глас  провјерено јачи него 
што многи мисле.

Мира Згоњанин 

Централна манифестација 
обиљежавања помена жртвама 
злочина-геноцида Независне 
Државе Хрватске у концентра-
ционом логору Јасеновац и њего-
вом највећем стратишту Доњој 
Градини биће одржана у недјељу, 
23. априла. Очекује се долазак 
великог броја грађана и ученика 
из основних и средњих школа у 
Републици Српској.
"Овом приликом желим да позо-
вем грађанство да се одазову 
помену и парастосу у Доњој Гра-

дини. Очекује се велики број 
људи ове године", истакла је Тања 
Тулековић, директор Спомен-
подручја "Доња Градина".
Покушавајући да сакрију тра-
гове злочина, усташе су тјерале 
логораше да траже гробнице 
убијених, откопају их, изваде 
кости и спале их. Након обавље-

ног "посла", били су 
убијени.
" Д в а д е с е т п р в о г 
априла престала је 
акција скривања тра-
гова, јер тај дан су 
усташе у послијеподнев-
ним сатима огласиле сирене, 
која је обично значила наступ. Тај 

ПОЗИВ ГРАЂАНИМА ДА ДОЂУ У 
ШТО ВЕЋЕМ БРОЈУ И ПОКЛОНЕ 
СЕ ЖРТВАМА

 Вијенци и цвијеће у помен јасеновачким жртвама биће 
положени у 10.00 часова у Спомен-подручју Доња Гра-
дина, а парастос и помен жртвама, који укључује српску, 
јеврејску и ромску молитву почеће у 10.30 часова.

У недјељу Дан сјећања на жртве усташког злочина у Јасеновцу и Доњој Градини

Највеће стратиште Срба у Другом свјетском рату

Текст: Бранка Дакић

БИЦИКЛИСТИЧКА ТРКА "БЕОГРАД-БИЦИКЛИСТИЧКА ТРКА "БЕОГРАД-
БАЊАЛУКА", ТРЕЋА ЕТАПА У ПЕТАК У БАЊАЛУКА", ТРЕЋА ЕТАПА У ПЕТАК У 
ПРИЈЕДОРУПРИЈЕДОРУ

Са Трга Републике у Београду  у 
сриједу  је стартовала Међународна 
бициклистичка трка "Београд Бања-
лука" у којој ове године учествује 175 
такмичара из 30 земаља. Домаћин 
великог финала прве етапе  била је 
Бијељина. Трка у четвртак  улази у 
другу етапу, од Бијељине преко Звор-
ника, а циљ је у Власеници. Након 
тога, у петак, 21. априла, трка се сели 

у Добој, гдје је старт треће етапе. Завр-
шетак треће етапе је у Приједору, гдје 
ће бициклисти возити два круга. 
Посљедњег дана, у суботу, 22. априла, 
бициклисти стартују у Новом Граду, 
па пролазе кроз Костајницу, Козар-
ску Дубицу, Градишку, Лакташе, а 
велико финале се очекује у Бања-
луци око 15.00 часова.

Текст: К.В.

У Угоститељско-
економској школи 
у Приједору отво-
рена је изложба 
"Геноцид се не 
заборавља: Кон-
ц е н т р а ц и о н и 
логор Јасеновац 
1941-1945". Аутори 
изложбе су уче-
ници ове школе 
окупљени у исто-
ријској секицији 
на челу са про-
фесором Јовом 
Зорићем. 
"О в о м  и з л о ж -
бом желимо да 
о д а м о  п о ч а с т 
свим јасеновач-
ким жртвама. Ми, 
младе генера-
ције не смијемо 
д а  д о з в о л и м о 
да сјећање на 
њих изблиједи и 
нестане", рекла је 
Сања Вуковић, уче-

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА "ЈАСЕНОВАЦ - ГЕНОЦИД 
СЕ НЕ ЗАБОРАВЉА"Текст: Мирјана Шодић
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Угоститељско-економска школа Приједор 

Из приједорског СУБНОР-а 
подсјећају да је обезбијеђен 
бесплатан превоз за Доњу 
Градину. Аутобус испред 
Позоришта Приједор полази 
у недјељу, 23. априла, у 9.30 
часова. "Позивам грађане, 
потомке и поштоваоце 
Народно о сло б одилачке 
борбе да нам се придруже 
и у Доњој Градини прису-
ствују парастосу и помену 
жртвама злочина-геноцида 
Независне Државе Хрватске 
у концентрационом логору 
Јасеновац", рекао је Вељко 
Родић, предсједник Градске 
организације СУБНОР-а.  

У Приједору је промовисана 
књига "Зашто Јасеновац", аутора 
Марка Ручнова. Ријеч је о 
поновном штампању књиге која 
је првобитно објављена у два 
дијела. Ново издање штампано 
је ћирилицом и објединило је 
обје књиге, с акцентом на био-
графије усташких злочинаца. 
"Ова књига је незаобилазна 
литература када је ријеч о 
истраживању усташког злочина 
геноцида у концентрационом 
логору Јасеновац и уопште у 
Независној Држави Хрватској 
(НДХ). Ријеч је о комбинацији 
оригиналног издања из 2001. 

године и његовог додатка 
из 2004. године. Ми 

овом књигом 
н а  5 5 0 

страна 

доносимо биографије 3.526 
усташких зликоваца, са њихо-
вим личним подацима, зло-
чинима које су починили и 
са свим изворима, одакле су 
црпљени ти подаци", рекла 
је Тања Тулековић, музејски 
савјетник и директор Јавне уста-
нове "Спомен-подручје Доња 
Градина". Она је подсјетила да 
аутор Марко Ручнов, родом из 
Козарске Дубице, већ дуги низ 
година живи и ради у Америци. 

Ручнов је пратио рад ове јавне 
установе, што је резултирало 
њиховом сарадњом и поновним 
штампањем књиге. 
На промоцији која је одржана у 
организацији Народне библио-
теке "Ћирило и Методије", уче-
ствовали су и виши кустоси 
Дејан Мотл и Мирко Димић. По 
Димићевим ријечима, у питању 
је капитално дјело које се не 
чита као класична литература 

и није намијењено  обичном 
читаоцу, већ доноси биограф-
ске податке о устачким злочин-
цима, пореданим азбучним 
редом.
"Ти подаци су драгоцјени 
за истраживање појединач-
них микро локалитета гдје се 
појављују злочинци, који се 
поименично наводе у књизи", 
рекао је Димић.

наступ је код логораша изазивао језу, 
јер је након тога долазило до ликви-
дација. Овај пут логорашима ј е 
речено да узму своје 

ствари и д а 
крену у 

источни 
дио логора, 

гдје су биле 
жене. У сусрет им је 

ишла колона од око 
600 жена, које су пје-
вале, јер знале су да 
усташе припремају 

ликвидацију логора 
и ликвидацију свје-

дока", испричао 
ј е 

Дејан Мотл, виши кустос Спомен-
подручја "Доња Градина".
Републичким одбором за обиље-
жавања Дана сјећања на жртве 
усташког злочина - геноцида НДХ 
у концентрационом логору Јасено-
вац и његовом највећем стратишту 
у Доњој Градини предсједава пред-
сједник Републике Српске Милорад 
Додик, а програмом комеморације 
окупљање учесника 23. априла у 
Доњој Градини планирано је од 9.30 
до 10.00 часова.

ВЕЛИКИ ДОПРИНОС ИСТРАЖИВАЊУ 
УСТАШКИХ ЗЛОЧИНА

Промовисана књига "Зашто Јасеновац" 

Књига "Зашто Јасеновац", Марка Ручнова, изабрана је на 
конкурсу за избор и промоцију публикованих дјела зави-
чајних писаца приједорске регије, рекла је Гордана Вила, 
директор НБ "Ћирило и Методије". Ова промоција упри-
личена је у сусрет централној манифестацији обиље-
жавања помена жртвама злочина-геноцида Независне 
Државе Хрватске у концентрационом логору Јасеновац 
и његовом највећем стратишту Доњој Градини, која ће 
бити одржана у недјељу, 23. априла.

У недјељу Дан сјећања на жртве усташког злочина у Јасеновцу и Доњој Градини

Са промоције у Градској читаоници

Текст: Деборах Совиљ

БЕСПЛАТАН 
ПРЕВОЗ ИЗ 
ПРИЈЕДОРА

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА "ЈАСЕНОВАЦ - ГЕНОЦИД 
СЕ НЕ ЗАБОРАВЉА"

ница ове школе.
"Јасеновац је највећа 
рана српског народа, 
која никад зацијелити 
неће. Морамо гене-
рацијама које долазе 
пренијети све оно што 
се дешавало у Другом 
свјетском рату, како се 
трагична историја кроз 
коју смо прошли, више 
никада не би поновила", 
рекао је Зорић. 
Историјско-докумен-
тарна изложба реа-

лизована је уз помоћ 
Музеја жртава гено-
цида у Београду, Јавне 
установе "Спомен-под-
ручје Доња Градина", те 
Музеја Козаре у При-
једору. Коришћена је и 
грађа професора Гиде-
она Грајфа "Јасеновац-
Аушвиц Балкана". Поред 
историјских података и 
фотографија, изложба 
садржи и свједочења 
преживјелих логораша. 
"Намјера нам је била 
да нашу дјецу освије-
стимо, јер њихово знање 
о Јасеновцу јесте да је то 
масовно страдање Срба, 
Јевреја и Рома, а нису у 
ствари свјесни монстру-
озности тог злочина. Ми 
смо жељели да нашим 
ученицима укажемо 
о каквим злочинима 
је ријеч, а током при-
преме смо се одлучили 

да изложбу отворимо и 
за грађане и за све уче-
нике других основних и 
средњих школа у граду. 
Позивам грађане и уче-
нике да до 26. априла, у 
периоду од 10.00 до 14.00 
часова, посјете нашу 
школу и погледају ову 
изложбу",  рекла је Дра-
жена Мршић, директор 

Угоститељско-економ-
ске школе Приједор. 
У културно-умјетнич-
ком програму на отва-
рању изложбе први пут 
јавности се представио 
хор Угоститељско-еко-
номске школе и Биљана 
Чекић, јунакиња филма 
"Дара из Јасеновца", која 
похађа ову школу. 

Историјска грађа о геноциду у Јасеновцу 

Професор историје 
Јово Зорић 

Текст: Мирјана Шодић

Текст: Д.С.
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Ђузепе Франки, власник и директор компаније "Босанкар"

„Договорили смо са Развојном 
агенцијом 'ПРЕДА' да се у њихо-
вим просторијама, сваког петка 
након 15 часова, сви заинте-
ресовани могу јавити, доста-
вити документацију и добити 
могућност да обаве разговор за 
селекцију будућих профила упо-
сленика“, рекао је за „Козарски 
вјесник“ власник и директор ове 
компаније, Ђузепе Франки.

У чему је важност овог инфра-
структурног пројекта?

У насељу Аеродром, у септем-
бру прошле године положен 
је камен-темељац за халу коју 
ћемо изградити на површини 
од 6.400 квадрата. Услијeдиле су 
неповољне временске прилике, 
које су онемогућиле да изведемо 
неопходне радове. У току је при-
према земљишта, након чега ће 
се радити на постављању сту-
бова новог објекта. Очекујемо да 
ће то бити у што краћем року. Тај 
нови објекат у потпуности треба 
да промијени филозофију и кул-
туру индустријске дјелатности 
на овом простору. У нади да ће се 
све одвијати у фазама како смо 
планирали, очекујем да бисмо 
у септембру могли да ставимо 
у функцију овај првобитни дио 
производње. 

Велики проблем у БиХ је одлив 
радне снаге. Како то сприје-

чити?

Радници које сам имао при-
лику овдје да упознам, међу нај-
бољима су на свијету и оно што 
нам је обавеза и задаћа је да 
одлив радне снаге зауставимо и 
понудимо услове који ће их задр-
жати овдје. Моја основна идеја је 
да овом инвестицијом покушам, 
не само да зауставим тај негати-
ван тренд, већ да створим нео-
пходне услове за повратак оних 
који су донијели одлуку да оду у 
иностранство. Желимо потпуно 
да промијенимо перцепцију и 
унаприједимо оно што се зове 

пословни амбијент, а који теба 
да буде практички одговор на 
актуелне потребе становника 
Приједорa. 

Шта је то што нудите?

Својим запосленицима могу 
омогућити веома висока при-
мања. Не натпросјечне плате 
које су тренутно на тржишту 
рада, него желим да понудим 
најбоље услове на ширем про-
стору БиХ. Чим прије, желио 
бих да запослимо 50 радника. У 
зависности од профила који ће 
бити потребни, већа је могућност 
упошљавања мушке популације, 
с тим да ће бити одређена радна 
мјеста гдје женске запосленице 
могу да дају значајну пред-
ност у пословању Компаније. 
Сматрам да су жене у БиХ међу 
најбољим радницима које сам 
досад упознао. Оне заслужују 
да преузму функције и одговор-
ност у менаџменту и управљању 
одређеним процесима. Наравно 
да то све зависи од доступности и 
могућности особа које ћемо про-
наћи за ту врсту запослења. Биће 
нам неопходно да у тој почетној 
фази формирамо добар управни 
тим који ће чинити окосницу 
нашег новог погона.

Недавно сте имали састанак 
с представницима Градске 
управе, на којем сте презен-
товали дугорочни пројекат 
и план улагања у Приједор. 
Реците нам нешто више о томе!

Презентовали смо пројекат који 
ће, изузев индустријског ком-
плекса који смо почели да гра-
димо, инкорпорирати и пратеће 
садржаје који захтијевају све 
елементе околишне политике, 
односно интеграцију с природ-
ним окружењем. Тај пројекат 
ће понудити садржаје за забаву, 
игру, спортске активности, али 
он подразумијева и изградњу 
вртића у којем ће будући упосле-
ници, овдје претежно мислим 

на женску популацију, имати 
могућност да збрину дјецу. 

Каква је сарадња са градским 
властима?

Сарадња са представницима 
градских власти у Приједору је 
изврсна од самог почетка. Пре-
познали смо заједнички инте-
рес, гдје једном синергијом 
радимо на отклањању свих евен-
туалних потешкоћа.

С обзиром да већ дуги низ 
година послујете на подручју 
БиХ, упознали сте и лоше и 
добре стране овог поднебља. 

Какви су ваши утисци?

Цијели живот се водим тиме 
да увијек тражим позитивне 
стране у цијелој причи, а оне 
негативне аспекте остављам 
по страни. У моменту када их 
треба ријешити, онда се суоча-
вам с њима. Оно што сам напра-
вио протеклих година у БиХ, 
само је захваљујући чињеници 

да сам се одлучио да то напра-
вим баш ту, у овој земљи. Сигу-
ран сам да нигдје другдје не бих 
успио обавити тo тако успјешно. 
Некад се чинило тешко прева-
зићи одређене проблемe, али 
успио сам у томе и сада сам себи 
поставио нови циљ, још једну 
додатну вриједност. Свјестан сам 
да то не могу сам да изведем. 
Неопходно је да имам подршку 
локалног становништва и сигу-
ран сам да заједничким при-
ступом можемо да изнесемо 
овај пројекат до краја. "Босан-
кар" је стекао веома добру репу-
тацију у Босанској Крупи, гдје 
већ годинама послује. Сви рад-
ници имају натпросјечна при-
мања и измирене доприносе. На 
крају бих поручио да ова земља 
нуди бројне ресурсе и потен-
цијале. Треба наћи начин да се 
они искористе и да они који су 
због егзистенцијалних разлога 
отишли ван граница БиХ, размо-
тре могућност да добар квалитет 
живота могу постићи и у овој 
земљи.

УКОЛИКО ЈА ПОШТУЈЕМ 
РАДНИКА, РАДНИК ЋЕ 
ПОШТОВАТИ МЕНЕ!
У вријеме одлива радне снаге, италијанска компанија 
"Босанкар", која већ 19 година послује на подручју Босне 
и Херцеговине, намјерава да мотивише овдашње рад-
нике да се врате у своју земљу и запосле у њиховом погону. 
Вриједност инвестиције је пет милиона евра. У Приједору 
им, за почетак, треба педесетак радника, а сигурни су да 
су натпросјечне плате и коректан однос према запослени-
цима, довољна препорука. Осим индустријског комплекса, 
у зони Аеродромског насеља, намјеравају изградити пра-
теће садржаје, као и вртић у којем ће боравити дјеца рад-
ника.

Текст: Деборах Совиљ

НЕМА ЗИМЕ ЗА ПЛАСМАН 
ПРОИЗВОДА  

Дуги низ година смо присутни на међународном тржишту. 
Компанија коју сам претходно основао у Италији, већ 40 
година је активна у пословима производње кабина за 
шинска и друмска возила. Наши производи су наишли на 
повјерење клијената у цијелом свијету, захваљујући квали-
тети који су они препознали. Потражња за нашим произво-
дима је константна, а у протеклом периоду чак је доживјела 
раст. Имамо уговорене обавезе до 2025. године и наши 
будући планови зависе такође од тога колико ћемо бити у 
могућности да упослимо радника и погон у Приједору ста-
вимо у функцију, да можемо одговорити на ова потражи-
вања.

Покретање производње на јесен
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Иако je претходна градска 
власт у изградњу канализа-

ционе мреже у насељу Тукови 
уложила више од 9.500.000 КМ, 
обезбијеђених путем Европ-
ске инвестиционе банке,  она је 
нефункционална и неопходна 
је потпуна реконструкција, за 
шта је потребно издвојити око 
6.000.000 КМ, тврде у предузећу 
"Радис" из Источног Сарајева, 
која је носилац израде пројектне 
документације.
"Што се тиче цјевоводне мреже, 
она није у добром стању. Могли 
би се искористити постојећи 
шахтови са корекцијом њихове 

висине. Убацивањем још једне 
препумпне станице смањили би 
дубину копања ровова  за неких 
један и по до два метра, тако да 
се постојећа цјевоводна мрежа 
не би могла искористити", објас-
нио је Немања Бука, представник 
фирме "Радис".
Град Приједор тренутно не може 
обезбиједити новац потребан 
за реконструкцију канализаци-
оне мреже. Помоћ ће тражити од 
Владе Републике Српске.
"Шест милиона марака обезбије-
дити је немогућа мисија за Град 
Приједор. Ми се морамо обратити 
Влади Републике Српске, а обра-
тићемо се и свим релевантним 
институцијама да нам помогну. 
Нећемо стати са овим послом, 
ићи ћемо корак по корак. Тра-
жићемо средства, али мислим 
да ово грађани Приједора треба 
да знају. Ово је катастрофа, јер 
је потрошено девет милиона 
марака и сада на то треба обез-
биједити додатних шест милиона 
да то све промјените", каже Драго-
слав Кабић, начелник Од јељења 
за стамбено-комуналне послове.
Додатни проблем је то што су у 
финансирању изградње кана-
лизационе мреже учествовали 
и мјештани Тукова и то са по 

900 КМ. Већина њих тражила је 
поврат средстава.
"До сада је уплаћено око 16.000 
КМ. У посљедње вријеме имамо 
много захтјева за поврат тих 
средстава и ми то враћамо. Више 
од пола смо вратили", рекла је 
Маја Кунић, начелник Од јељења 
за финансије.
Град Приједор обезбиједио је 
200.000 КМ за испитивање кана-
лизационе мреже у Туковима. Из 
Управе поручују и то да немају 
пројектну документацију за 
изградњу мреже.

Град Приједор обезбиједио је субвенције за 
јавни превоз за 251 ученика средњих школа. 
За ту намјену обезбијеђено је око 55.000 КМ.
Субвенције за јавни превоз ученика оства-
рују се у три категорије. Тако они ученици 
који су од школе удаљени више од четири 
километра, имају право на субвенцију у 
износу од 20 одсто од цијене мјесечне карте. 
Има и оних ученика који остварују право 
на субвенцију у износу од 50, односно 100 
одсто."То су ученици који долазе из породица 
у којима је један родитељ незапослен, уче-
ници чији је родитељ ратни-војни инвалид 
или жртва тортуре. Такође, ученици гдје само 
један родитељ врши родитељску дужност. 
Они су остварили право на 50 одсто износа 
мјесечне карте. Имамо групу ученика који 

остварују право на 100 одсто од укупне мје-
сечне карте. То су ученици који немају роди-
тељско старање, који долазе из породица 
гдје су оба родитеља незапослена, ученици 
са инвалидитетом и ученици који долазе из 
породица, или су сами корисници туђе његе 
и помоћи", рекла је Оливера Брдар Мирковић, 
начелник Одјељења за образовање, здрав-
ство, социјалну заштиту и пронаталитетну 
политику и демографску политику.
Из Градске ураве поручују да је ово само један 
од видова помоћи ученицима и студентима.
"У наредном периоду планиран је јавни позив 
за једнократне помоћи ученицима и студен-
тима. Стално помажемо школама, односно 
васпитно-образовном процесу, подржавамо 
ученичка такмичења, сваку изврсност уче-
ника", истакла је Брдар Мирковић.

У нефункционалан пројекат уложено близу 10 
милиона марака,мјештани траже поврат новца

ЗА РЕКОНСТРУКЦИЈУ 
КАНАЛИЗАЦИЈЕ У ТУКОВИМА 

ПОТРЕБНА ДО 6,2 МИЛИОНА КМ

ПРАВО НА СУБВЕНЦИЈУ ЂАЧКОГ ПРЕВОЗА OСТВАРИО 251 УЧЕНИК

Пројекат "Водовод и канализација Републике Српске" 
финансиран је са 50 одсто кредитом ЕИБ, 35 одсто дона-
ција и 15 одсто учешћем грађана и локалних заједница

Градоначелник Приједора Слободан Јавор рекао је да је 
стручна анализа била потребна да се види може ли се спа-

сити уложени новац или се мора радити испочетка.

"Мјештани су имали много упита, а ми нисмо имали одго-
воре и сада смо зато ту", рекао је Јавор.

Текст: Б. Дакић

Текст: Бранка Дакић

Тукови

Са презентације пројекта

Буха: Потпуна реконструкција 
неопходна

Оливера Брдар Мирковић

Кабић: Немам новац, тражићемо 
помоћ од Владе РС
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Храм на Пашинцу обиљежава 140 година постојања

"Према Дабробосанском Источ-
нику из 1888. године, изградња 
овог храма почела је 1881. а завр-
шена је 1883. године. Од тада до 
1909. године у храму се повре-
мено служило, да би 21. сеп-
тембра 1909. године бањалучки 
митрополит Василије Поповић у 
присуству вјерног народа осве-
штао овај храм. Храм је 1942. 
године донекле страдао заједно 
са мјештанима парохије Палан-
чиште. Сви су чули за трагичан 
догађај у овом мјесту у октобру 
1942. године када је овдје постра-
дало преко 400 мјештана. Тада 
је до темеља запаљен и храм у 
Малом Паланчишту. Према све-
дочењу старијих мјештана, овај 
храм је преживио оштећења, 
а неки мјештани кажу да је у 
том периоду служио за коње 
њемачке војске", прича протона-
мјесник Владислав Вучановић, 
који у овом храму служи од 2007. 
године, када заправо почиње 
његова обнова. 
Од 1942. до 2007. године овај храм 
није имао сталног свештеника. 
Пуних 65 година само се повре-
мено служило. Од 2007. до 2014. 
текла је генерална обнова овог 
храма, који је био у доста запуш-
теном стању. Данас је понос овог 
краја. Мјесто гдје се окупљају не 
само мјештани ове парохије и 
града Приједора, већ и вјерници 
из разних крајева Српске.
"Који овдје, о празнику Свете 
великомученице Марине - 30. 
јула, долазе у великом броју. То 
је завјетна слава овог храма. 
Испричаћу вам и како смо дошли 

до завјетне славе. Новију исто-
рију овог храма обиљежио је 
један знак Божији. Да кажем, 
чудо Божије. Самооглаша-
вање црквених звона на праз-
ник Свете великомученице 
Марине, 2008. године, када су 
у сред ноћи, без људског фак-
тора зазвонила храмовна звона. 
Наш епископ је поручио вјер-
ном народу ових крајева да се 
ради о милости Божијој. Благом 
позиву, благој опомени, да се 

увијек и изнова духовно препо-
рађамо, да обнављамо и да при-
ђемо овој великој светињи, која 
пуни 140 година свог постојања, 
а који смо услијед свог неког 
немара и духовне запуштено-
сти допустили да пропада и да 
зуб времена учини своје", истиче 
Вучановић. 
Не само да је овај храм стар 140 
година, према народном пре-
дању, ово је старо црквиште. И то 

старо неколико стотина година. 
Не мање од 300 година. На овом 
мјесту, одмах иза олтара налазе 

се гробови и по споменицима, 
јасно је да потичу из много ста-
ријег времена. 
"Један старији мјештанин ми 
је рекао да је на овом мјесту 
прије овог храма, била капела, 
скромнијих димензија. Оно што 
је карактеристика живота овог 
храма јесте да се он из дана у дан 
све више духовно развија, 

да окупља вјернике 
који у овом храму 
налазе мир, утјеху 
и долазе у овај 
храм да нешто Бога 
замоле и да Богу 

захвале на свему. 
Сваке недјеље у 

овом храму у 9.00 
часова је Света 

литургија, 
а  с в а к е 

сриједе у 18.00 
часова овдје се 
већ пуних 15 
година одржава 
вјеронаука за 
одрасле", каже 

Вучановић. 
Према народном предању, храм 
Рођења Пресвете Богородице на 
Пашинцу, саграђен је од мате-
ријала порушеног манастира 
Милошевац, који се налазио у 
близини Пашинца и који се, у 
славу Богу, посљедњих година 
поново издиже у овом мјесту. То 
је чињеница која говори о њего-
вој светости и значају. 
"Православни народ ових крајева 
храм на Пашинцу доживљава 
као своју велику светињу. Томе 
свједочи и чињеница да се 
овдје обиљежавају сви важнији 
духовни и грађански догађаји, 
који су везани за народ овог под-
небља. Када говоримо о обнови 
и израдњи ове светиње, када смо 
2007. године започели његову 
генералну обнову, а интензи-
вирали 2008. године добили 
смо заиста прекрасну светињу 
Божију, која данас пружа задо-
вољство и духовно уживање 
сваком ко га посјети сваке 
недјеље или свакодневно када је 
храм отворен. Имамо прекрасно 
урађен иконостас који је урадио 
мајстор из Костајнице Милe 
Штековић и зидне иконе, а све 
су посвећене Пресветој мајци 
Божијој. Током обнове потрудили 
смо се да задржимо аутоентич-
ност овог храма. Слава Богу, да 
служи мјештанима", каже Вуча-
новић.

ОАЗА ДУХОВНОГ МИРА 
И ПОНОС МЈЕШТАНА

Текст: Мирјана Шодић

Храм Рођења Пресвете Богородице на Пашинцу, симбол 
вјере и опстанка народа на овом подручју, обиљежава 140 
година постојања. Преживио је тешка времена у својој исто-
рији, а данас у славу Богу и Пресветој Богородици, понос је 
мјештана овог краја.

Како истиче протонамјесник Вучановић, уз помоћ Божију 
и грађана, урадило се много. Данас је ово свето мјесто извор 
мира и утјехе, а непресушна је воља, као и оближњи извор 
питке воде, да се на овом мјесту и годинама пред нама 
окупља велики број вјерника.

У храму освештани 
крст из Јерусалима

Храм Рођења Пресвете Богородице 

Протонамјесник Владислав Вучановић са породицом

Поглед са Пашинца на манастир Милошевац у изградњи
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Очекује се да за два мјесеца пуним 
капацитетом почне експлоатација 
руде на коповима у Љубији. Мјештани 

ове рударске варошице се надају да ће бити 
нових запошљавања као и већих улагања у 
ово мјесто.
У овом руднику пензију је зарадио  Миле 
Инђић. 
„Радило се добро, народ је био задовољан, 
било је разних активности, имали смо добре 
плате. Имали смо одмаралишта сви су клу-
бови радили под покровитељством Спортског 

друштва „Руда“. Радио је Друштвени дом, он 
је био бољи и јачи него Скендерија сарајев-
ска, ту су долазили сви еминентни пјевачи и 
глумци“, прича Инђић.
Предсједник Удружења жена “Рударка” Весна 
Шолаја каже да је сада  у Љубији најмање 
оних који живе од своје плате,  а највише 
оних који зависе од социјалне помоћи. Међу-
тим, истиче да мјештани не губе наду да ће 
покретањем копова оживјети и ово мјесто.
„За нас је Љубија била градић Пејтон и остала. 
Почетак рада рудника много ће нам значити 

да се заустави тај одлазак младих, да се запо-
шљавају, жене, дјецу рађају“, прича Шолаја.
Нада да ће Љубија вратити некадашњи сјај, 
код мјештана је већа уназад годину дана 
колико и трају  припремни радове на копо-
вима Цигануша и Видрењак. 
„Ваљда ће се и та жељезница успоставити у 
току године, па ће ићи жељезницом, а до тада 
вјероватно нешто и друмским саобраћајом. 
Важно је да се ради, да се отварају  нова радна 
мјеста, да се омладина запошљава ту и да 
Љубија почне добијати сјај какав је имала 
прије рата“, истиче Горан Праштало предсјед-
ник Савјета МЗ Љубија.

МЈЕШТАНИ 
ЉУБИЈЕ НЕ 
ГУБЕ НАДУ ДА 
ЋЕ "ГРАДИЋ 
ПЕЈТОН" 
ОЖИВЈЕТИ

Текст: Бојана Мајсторовић

Љубија

Миле Инђић

Весна Шолаја

Горан Праштало

С најавом да би од јуна требала кренути експлоатација руде

У Омарској је одржан састанак представ-
ника Иницијативног одбора за враћање 
статуса општине Омарској с руководст-
вом града Приједора и представницима 
политичких партија с подручја Прије-
дора.
Једна од тема била је рекапитулација до 
сада урађеног у вези с иницијативом да 
мјесна заједница Омарска добије статус 
општине, а донесени су и закључци за 
даље ђеловање по овом питању, уз једно-
гласну подршку свих присутних.
Како је истакнуто након састанка, даље 
активности усмјерене су на доношење 
Нацрта закона о оснивању општине 
Омарска у Народној скупштини Репу-
блике Српске.
Из Иницијативног одбора за оснивање 
општине Омарска истакли су захвалност 
свим учесницима састанка на подршци 
коју су пружили на путу остваривања 
воље становника овог мјеста

Текст: РТРС

САСТАНАК О 
СТАТУСУ ОМАРСКЕ 

Састанак о статусу Омарске
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Посјетили смо Охрид
Свако ново путовање подсјети ме да је новац уложен у то најбоља 
могућа инвестиција. Тако је било и приликом недавне посјете Охриду. 
Мало мјесто, али изузетно богато природним љепотама, споменицима, 
црквама и манастирима и надасве љубазним домаћинима. Драгуљ 
града, али и цијеле Сјеверне Македоније свакако је чувено Охридско 
језеро. Другачије је од свих других, које сам до сада имала прилику 
посјетити. Подсјећа на море, не само величином, већ и бистрином воде, 
за коју Македонци увјеравају да се може пити. Нема разлога да им се 
не вјерује, јер, заиста тако и дјелује. Дубина воде је и до 22 метра, што се 
најбоље може уочити приликом вожње бродом. Једно је од најстаријих 
у Европи, изузетно богато рибом. Најинтересантнија је риба плашица, 
од чије крљушти се израђују чувени охридски бисери. Има их на сваком 
кораку, али кажу да су једини прави они у радњама породица Филев и 
Талев. Цијене су различите, али приступачне, па је, рецимо, за бисерну 
огрлицу довољно издвојити око 40 КМ. 

САМУИЛОВА ТВРЂАВА

Након шетње поред 
језера и разгледања 
радњи са бисерима, 
незаобилазне дестина-
ције су православне све-
тиње, којих на Охриду 
има чак 365, никако не 
смијете прескочити ни 
импозантну Самуилову 
тврђаву, сједиште бугар-
ског цара Самуила. Ово 
утврђење, изграђено у 
десетом вијеку, поносно 
се издиже изнад старог 
града, одакле се пружа 
предиван поглед на 
језеро, али и све друге 
знаменитости Охрида. 
Чувар је неких давних 
времена, а средњовје-
ковна утврђења одувијек 
су ми била фасцинантна, 
па тако и ово.

ЦРКВА СВЕТОГ ЈОВАНА БОГОСЛОВА И 
ЦРКВА СВЕТОГ КЛИМЕНТА

Спуштајући се уским улицама од тврђаве пут вас води до 
Цркве Светог Јована Богослова. Изграђена на стијени у 
малом селу Канео омиљена је за вјенчања и фотографи-
сање младенаца. Изграђена је у 13. вијеку. Својом изузет-
ном љепотом привлачи пажњу бројних туриста. Поглед из 
црквеног дворишта на Охридско језеро оно је у чему можете 
уживати, а исто то се може рећи и за манастир Светог Пан-
телејмона, односно цркву Светог Климента, како још зову 
ову светињу. Ријеч је о најстаријем манастиру словенске 
културе, за који се вјерује да га је изградио свети Климент, 
те да је цркву намијенио за подучавање ћирилице. Улаз у 
овај манастир се плаћа и кошта око четири марке.

СВЕТИ НАУМ

А, када сте већ на Охриду, 
права штета би била не посје-
тити манастир Свети Наум, 
до којег бродом из Охрида 
стижете за непуна два сата. 
Познат је по предивном крајо-
лику, а красе га зеленило, дуга 
пјешчана стаза, те сам мана-
стир изграђен на стијени 
изнад језера. Свети Наум био 
је један од ученика Ћирила и 
Методија. Боравио је у овом 
манастиру, гдје је и сахрањен, 
а посјетиоци и данас могу 
видјети његов гроб. У близини 
манастира су и ресторани, 
који нуде укусну храну, уз 
коју обично иде македонска 
ракија и гдје ријетко који дан 
може проћи без музике, углав-
ном традиционалне. 

ЦРКВА СВЕТЕ СОФИЈЕ

Ништа мање импресивна 
није ни црква Свете 
Софије.  Византијска 
архитектура и фреско-
сликарство какво до сада 
нисам видјела, остављају 
без даха, без обзира да 
ли сте љубитељ вјерских 
објеката или не. Прича о 
самој Софији и њене три 
кћери које су страдале за 
хришћанску вјеру оно је 
што, поред самог изгледа 
светиње, привлачи вјер-
нике, али и туристе. 
Црква се налази у самом 
срцу старог града Охрида 
и никако не смијете про-
пустити прилику да је 
посјетите.

МУЗЕЈ НА ВОДИ

Оно што је мене посебно 
фасцинирало на путу ка 
Светом Науму јесте Залив 
костију, односно музеј на 
води. Овај археолошки 
комплекс саграђен је на 
дрвеној платформи и 
представља реконструи-
сану праисторјску насе-
обину, која се ту некада 
налазила. Комплекс обух-
вата куће изграђене од 
дрвета и блата, у којима 
су предмети попут крзна, 
сламе, старог намјештаја, 
грнчарија, који прика-
зују оригиналан начин 
живота житеља овог 
краја. Улаз у ове кућице 
плаћа се око пет марака. 

МЈЕСТО ПРИРОДНИХ 
ЉЕПОТА, КУЛТУРНИХ И 
ИСТОРИЈСКИХ 
ЗНАМЕНИТОСТИ И 
ЧУВЕНИХ БИСЕРА

Текст: Бранка Дакић
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У Приједору је недавно основано 
друштвено предузеће "По.моћ", 
које дјелује у оквиру Хришћан-
ско-хуманитарног удружења 
"Хлеб живота". Бави се чишћењем 
кућа и дворишта, а у њему су 
запослене четири особе.
"Имамо контакт телефон 
066/051-515 и на тај телефон могу 
се наручити услуге предузећа, 
а сви заинтересовани могу се 
јавити и у "Хлеб живота". Што се 
тиче цијена, настојимо да будемо 
лојални на тржишту, да не будемо 
фактор нелојалне конкуренције. 

Настојимо да људи чују за нас. 
Ово је друштвено предузеће и 
главни циљ нам је био запослити 
људе", истакао је Данко Малеше-
вић, предсједник Хришћанско-
хуманитарног удружења "Хлеб 
живота".
Предузће "По.моћ" дио је пројекта 
"Заједно смо ближе", који уз 
помоћ УНИЦЕФ-а проводи прије-
дорски Центар за социјални рад, 
у сарадњи са Градом Приједором 
и Заводом за запошљавање. 

Неформална група грађана из 
Новог Града организовала је 
Васкршњи хуманитарни базар, 
а средства, у износу од 2.500 КМ 
уплаћена су за помоћ за лије-
чење Бањалучанки Дарији Кара-
новић, која има малигни тумор 
овојнице периферних нерава и 
за мјесечну терапију потребно јој 
је 6.000 марака.
"Осјећај да сте помогли некоме не 

може се описати ријечима. Када 
знате да сте помогли некоме, да 
буде корак ближе ка своме изље-
чењу нешто је минимално што 
свако од нас може да уради да би 
се осјећао  боље, а и да би помо-
гао другоме", истакао је Марко 
Башић.
Дарији можете помоћи и пози-

вом на хуманитарни број 1414.

БИЉАНИНИ ИЗВОРИ

Познато је да је Охрид богат изворима, а најпознатији су Биљанини. 
Име су добили по дјевојци Биљани, која је, како легенда каже, док је 
прала веш на извору, својом изузетном љепотом плијенила пажњу 
рибара који су пецали рибу. Заљубила се у вођу каравана који је туда 
пролазио, али јој љубав није била узвраћена и вјерује се да су од 
њених суза настали извори. Сви врло добро знамо за пјесму "Биљана 
платно белеше", па је права штета не посјетити изворе опјеване у 
традиционалној пјесми.

Охрид се може похвалити и богатим ноћним животом, а већина 
ресторана и кафића који нуде добар провод налазе се на самој 
обали језера. Ово је само дио онога што нуди овај македонски 
град, чија љепота ријетко кога оставља равнодушним. Стога вам 
топло препоручујемо да га посјетите и путујете удобним аутобу-
сима Туристичке агенције "Koal Travel" и уживате у свим његовим 
љепотама. 

Предузеће "По.моћ" „Хлеба живота“

Хуманитарни базар у Новом Граду

УСЛУГЕ 
ЧИШЋЕЊА ПО 
ПОВОЉНИМ 
ЦИЈЕНАМА

ЗА ДАРИЈУ КАРАНОВИЋ 
ПРИКУПЉЕНО 2.500 КМ

Припремила: Б. Дакић

Малешевић: Нова запошљавања 
циљ оснивања предузећа

Честитка Бењамина ефендије Хоџића поводом 
Рамазанског бајрама

Вјерници исламске вјерои-
сповијести у петак 21. априла 
прослављају први дан Рамазан-
ског бајрама. Поводом највећег 
исламског празника честитку 
вјерницима упутио је Бењамин 
ефендија Хоџић, главни имам 
Меџлиса исламске заједнице 
Приједор. 
"Драга браћо, поштоване мајке 
и сестре, поштовани постачи! 
Након 29 дана с посебном 
радошћу дочекујемо Бајрам који 
нам долази као круна и бере-
кет мјесеца Рамазана. Сваки 
постач из Рамазана треба изаћи 
побожнији, стрпљивији, даре-
жљивији и смиренији. Бајрам 

је најрадоснији дан у традицији 
муслимана. Бајрам је прилика 
да се завађени измире, да једни 
другима халалимо, то јесте опро-
стимо. Морамо показати своју 
солидарност у овом тешком вре-
мену у којем живимо и са другима, 
болесним, старијим и сиро-
машним. Свим муслиманима и 
муслиманкама желим срећне 
и берићетне бајрамске дане, да 
их проведете са својим најми-
лијим, родбином, комшијама и 
пријатељима. Испред Меџлиса 
исламске заједнице  Приједор 
желим Вам честитати наш нај-
већи празник ријечима: "БАЈРАМ 
ШЕРИФ МУБАРЕК ОЛСУН", стоји у 
честитки ефендије Хоџића.

Текст: КВ

СРЕЋНИ И БЕРИЋЕТНИ 
БАЈРАМСКИ ДАНИ 

Бењамин ефендија Хоџић

Хуманитарни базар у Новом Граду
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На температури испод нуле, 
зимус је испред једног 
великог тржног центра у 

Бањалуци снимљена босонога и 
готово гола дјевојчица од седам-
осам година како промрзла и 
дрхтећи од студени проси. У том 
ланцу несреће беспомоћна дје-
чица су највећа жртва, и помоћ 
друштва и система безусловно 
им је потребна. Ових дана, пого-
тово у ноћним сатима, и Прије-
дорчани гледају сличан призор 
овом из Бањалуке. 
У ноћним сатима, када се  њени 
вршњаци окупани и нахрањени 
спремају да иду на спавање, десе-

тогодишња дјевојчица, редовно 
сваке вечери у касним вечерњим 
сатима, обилази приједор-
ске кафиће и проси. У Центру 
за социјални рад истичу да у 
сарадњи са полицијом и другим 
органима и установама свакод-
невно рјешавају овакве про-
блеме. Прошле године потписан 
је и протокол о сарадњи и посту-
пању у случајевима просјачења 
и злоупотребе дјеце. „ Негдје 
смо настојали тим протоколом 
јасно дефинисати и прецизи-
рати шта ко од система у ланцу 
институција предузима када 
су у питању дјеца која су зате-

чена на улици. Ту је прва карика 
негдје полиција. неминовно као 
орган који детектује и иденти-
фикује, проводи прекршајне и 
кривичне пријаве и поступке. 
Након тога контактира се Центар 
за социјални рад, јер ми смо први 
у реду заштите права и интереса 
дјеце како бисмо их  адекватно 
склонили са улице, збринули и 
заштитили“, каже Бранка Јан-
дрић Вуковић,координатор радне 
групе за сузбијање и спреча-
вање просјачења.У Полицијској 
управи Приједор појашњавају 
које су надлежности полиције 
када је просјачење у питању 
и какве казне очекују органи-
заторе просјачења.“С обзиром 
на надлежности полиције, ми 
се превасходно бавимо самим 
просјачењем као прекршајем 

против јавног реда и мира. Санк-
ционисана су два таква облика, 
она лица која просјаче или 
наводе друга лица на просјачење 
санкционисаће се прекршајним 
налогом и новчаном казном од 
200 до 800 КМ. А у ситуацији да се 
ради о навођењу на просјачење 
малољетника, душевно болесних 
лица, то представља квалифико-
ван  облик таквог прекршаја и 
санкционисаће се од 400 до 1200 
КМ . За такве прекршаје може се 
изрећи и затворска казна у тра-
лању од 40 дана,“ Здравко Савић, 

помоћник командира ПС При-
једор 1. Дјеца која просе углав-
ном су здравствено запуштена, 
а често изложена и физичком 
насиљу.  У Центру за социјални 
рад кажу да воде рачуна и о томе 
и да тој дјеци помажу колико 
могу. Имамо такође представ-
нике здравственог сектора, јер 
неопходно нам је утврдити и 
њихово здравствено стање. Често 
су та дјеца тешко здравствено 
занемарена, често су и физички 
претрпјела некаква насиља. 
Имају посљедице или болести 
или насилна понашања тако 
да нам је и податак о њиховом 
здравственом стању јако важан,“ 
истиче Бранка Јандрић Вуковић.
Из Полицијске управе неријетко 
упућују апел грађанима да 
пријаве просјачење и да га не 

подстичу мислећи да помажу 
дјеци којој дају новац.“Грађани 
веома ријетко пријаве прекр-
шаје просјачења с обзиром да 
они директно доприносе развоју 
таквих појава. Дају тим лицима 
новац, подстичући сам развој те 
негативне друштвене појаве. Ја 
бих овом приликом апеловао на 
све грађане да пријаве све облике 
просјачења, на улицама прије 
свега, оне догађаје у којима уче-
ствују и малољетна дјеца.“  Нагла-
шава Здравко Савић.

Просјачење и злоупотреба дјеце

ПРИЈАВИТЕ 
ПРОСЈАЧЕЊЕ,НЕ 
ПОДСТИЧИТЕ ГА!

НА ПРОСЈАЧЕЊЕ ИЗ ДРУГИХ ГРАДОВА

У Центру за социјални рад наглашавају да имају оба-
везу збринути и заштитити сву дјецу до 18 година која се 
затекну у просјачењу, додајући да је највећи проблем то 
што дјецу у Приједор довозе из других градова. Приједор-
ска Полицијска управа најављује да ће превентивним, али 
и репресивним мјерама радити на сузбијању просјачења.

Текст: Зоран Совиљ

Здравко Савић

Бранка Јандрић Вуковић

Илустрација просјачење
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У данашње вријеме код већег броја дјеце 
примјећују се сметње у развоју говора. Тако 
је у Републици Српској у прошлој школ-
ској години било 209 ученика са налазом и 
мишљењем стручне комисије  о оштећењима 

у гласовно-говорној комуникацији. Већи 
број малишана са сметњама у развоју говора 
љекари приједорског Дома здравља уочили 
су и на овогодишњим систематским прегле-
дима дјеце која уписују први разред. Педија-
тар у приједорском Дому здравља Тања Кукић 
наводи да су почетком овог мјесеца љекари  
завршили систематске прегледе дјеце која од 
јесени сједају у школске клупе. Објашњава да 
ће статистика о уоченим неправилностима 
тек бити урађена, али да је већ јасно да су на 
првом мјесту сметње у развоју говора које 
су за собом оставиле проблеме са кичмом и 
табанима.
„У нашој установи систематски прегледи 
за упис дјеце у први разред основне школе 
обављени су у периоду од 6. марта до 6. 
априла. Код све прегледане дјеце најчешће 
смо примјећивали поремећај говора, као што 
су успорен говор или поремећај при изговору 
одређених гласова. Такву дјецу смо најчешће 

упућивали логопеду, ако дјеца већ нису под 
логопедским третманом“, каже Кукићева.
Логопед Николина Костић каже да сметње 
у развоју говора код дјеце могу бити посље-
дица употребе мобилних телефона или слич-
них модерних уређаја.
„У посљедње вријеме примјетан је пораст 
броја дјеце која касне у говорно-језичком 
развоју, а узроци таквог стања су различити. 
Један који бих издвојила јесте свеприсутност 
технологије у нашем окружењу којој су дјеца 
све више изложена“, наводи Костићева.

Додаје да управо зато дјеца треба што мање 
времена да проводе испред екрана.
„Свакако је препоручљиво да се екрани сведу 
на минимум, јер је то једносмјерна кому-
никација, гдје дјеца немају потребу да било 
шта продукују већ ће њима ти екрани све 

да пруже, да их стимулишу, условно речено, 
али то није здрава комуникација није жива 
комуникација. Човјек је социјално биће 
и потребно је да комуницира са другим 
људима, а не да проводи вријеме испред 
телефона или екрана било које врсте“, навела 
је Костићева.
Психолог у Центру за ментално здравље Дома 
здравља Приједор Вања Дејановић каже да за 
њену струку праћење говорног развоја код 
дјеце постаје један неопходан задатак.
„Постало је већ алармантно то да дјеца са 
поласком у школу имају неправилан говор 
или тај говор изостаје што је негдје још веће 
одступање и прогностички најнеповољнија 
околност када је у питању дијете. А са друге 
старне говор је често индикатор неких других 
развојних поремећаја који су још озбиљнији 
и могу још више да ограниче функционал-
ност дјетета, посебно када то дијете једног 
дана постане човјек“, каже Дејановићева.
Она савјетује родитеље да вријеме проведу 
у разговару са дјецом јер ће им малишани 
ријечима узвратити на ријечи.

„Родитељ треба да буде стимулативан у том 
погледу, а то није нимало тешка ствар, просто 
је довољно само обраћање том дјетету, на све 
могуће начине гдје тај говор треба од стране 
родитеља да буде помало као окићен одређе-
ним осјећајним компонентама да би говор 
дјетету био допадљив. Када свом дјетету при-
ступате са неким одушевљењем, дијете ће 
кроз неку пријатну емоцију препознати говор 
као пријатност и настојати на исти начин 
да узврати, јер кад се обратите говором оче-
кујете да вам се обрати исто тако“, објашњава 
Дејановићева. 

Тања Кукић педијатар у 
Дому здравља Приједор

Вања Дејановић, психолог

Уочено на систематским 
прегледима малишана

СВЕ ВЕЋИ 
БРОЈ ДЈЕЦЕ 
СА СМЕТЊАМА 
У ГОВОРУ

Текст: Бојана Мајсторовић

НА ВРИЈЕМЕ 
ТРАЖИТИ ПОМОЋ 

Стручњаци савјетују 
родитељима да не 
губе вријеме чекајући 
да дијете проговори 
већ да помоћ траже 
већ ако изостану фазе 
гукања и брбљања код 
беба. Истичу да је за 
биће људски контакт 
најважнији, а он је 
дефинитивно оства-
рив путем говора.

Фото: Илустрација

Николина Костић логопед

Фото: Илустрација
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Десетак километара од центра 
града, смјештено је село 

Саничани, у којем живи око 800 
становника, међу којима је 120 
дјеце. Ово село има будућност 
захваљујући раду и труду 
својих мјештана. 
У Саничанима се игра 
фубал, а стадион дијеле и 
момци и дјевојке. Фудбал-
ски клуб "Слога Раке-
лићи" основан је 
1975. године и од 
тада до данас 
није престајао 
са радом. Тре-
нутно броји 
око 120 чла-
нова. Сени-
орска екипа 
такмичи се 

у Регионалној лиги Републике 
Српске - група Запад, младе 
селекције у Подручној лиги, а 
активна је и екипа ветерана. 

Више од 15 година члан овог 
клуба је Бојан Тамбић, јунак 
из овог села који је након 28 
дана коме изборио битку 
за живот. "Волим овај клуб. 
Играо сам и играћу поново 

у овом клубу. Сада се тре-
нутно опорављам, али 
често долазим на ста-
дион да подржим ове 
момке", каже Бојан. 
Залагањем мјеш-
тана, донатора клуба 
и уз помоћ Градске 
управе много тога 
је урађено на овом 
стадиону. Изграђен 

је помоћни објекат у којем се 
налазе двије свлачионице које по 
УЕФА стандардима испуњавају 
услове Прве лиге, просторије за 
судије, сала за састанке и велика 
сала из које мјештани могу да 
прате утакимице. Створени су 
услови и за тренинге под рефлек-
торима. 
"Задовољни смо оним што смо 
постигли ових година. У наред-
ном периоду потребна су нам 
већа улагања у смислу такми-
чења када је у питању овај клуб. 
Неколико момака смо довели са 
стране то изискује и већа нов-
чана средства. Циљ нам је да 
омладину задржимо на овим 
просторима, да улажемо у овај 
спортски објекат, како би сви 
могли да уживамо и да се оку-
пљамо на овом мјесту", рекао 
је Горан Бујић, предсједник ФК 
"Слога Ракелићи". 

САНИЧАНИ ИМАЈУ И ЖЕНСКИ 
ФУДБАЛСКИ КЛУБ

Недавно је основана и женска 
секција клуба под називом 
Женски фудбалски клуб "Слога", 
који броји преко 50 чланица у 
сениорској и кадетској секцији. 
Ове дјевојке су првакиње јесењег 
дијела Прве лиге Републике 
Српске.
"Оснивање овог клуба ми је доста 
помогло, јер сам у почетку тре-
нирала са мушкарцима. Изнена-
дио ме је број цурица и дјевојака 
које су заинтересоване за овај 
спорт. Имамо дјевојака које тре-
нирају по два или три спорта. 
Долазе нам дјевојке из Градине и 
Омарске, као и из Санског Моста 
и Бањалуке", рекла је Николина 
Гњатовић, чланица овог клуба. 
"Трудимо се да редовно одржа-
вамо тренинге, некад се и по 
пет пута седмично састајемо 

Текст: Текст: Мирјана ШодићМирјана Шодић

"Koзарски вјесник" у Саничанима"Koзарски вјесник" у Саничанима

СЕЛО КОЈЕ ИМА ЧИМЕ СЕЛО КОЈЕ ИМА ЧИМЕ 
ДА СЕ ПОХВАЛИ ДА СЕ ПОХВАЛИ 

Најјаче јаје овогодишње приједорске 
туцијаде имала је једанаестогодишња 
Сара Голић. Побиједила је у конкурен-
цији више десетина малишана, који су 
се окупили у порти храма Свете Тројице. 
Друго мјесто освојио је Павле 

Хрваћанин, треће 
Никша Ћулибрк, а 
четврто Алекса Кне-
жевић, најмлађи 
учесник туцијаде. 
"Значи ми много. 
Драго ми је што сам 
побиједила, 

зато што 
сам 

прошле године испала у другом кругу. 
Јако ми је драго што сам учествовала 
и ове године", рекла је Сара. Васкршњу 
туцијаду организовала је Српска пра-
вославна црквена општина Прије-

дор у сарадњи са Удружењем 
за очување традиције и Кола 
српских сестара и уз подр-

шку Града Приједора. Злат-
ник побједнику туцијаде 
уручио је градоначелник 

Приједора, Слободан Јавор, 
који је суграђанима 

честитао Васкрс. 
О сим побјед -
ника туцијаде и 
остали који су 
стигли у заврш-
ницу добили 
су прикладне 
награде.

Поводом Васкрса, највећег хришћан-
ског празника, Света литургија слу-
жена је и у храму Свете Тројице у 
Приједору. Литургији је присуствовао 
велики број вјерника, а за све њих овај 
хришћански празник има посебно 
значење, јер се њиме слави побједа 
живота над смрћу. Литургију је служио 
протонамјесник Драган Хрваћанин, а 
прочитана је и посланица Његове све-

тости патријарха српског Порфирија. 
"Ово је дан којег је цијело човјечан-
ство чекало и дан којим је основано 
хришћанство", поручио је Хрваћанин, 
који је свим православим вјерницима 
честитао Васкрс. Након литургије и 
Свете тајне причешћа вјерници су 
прославу највећег хришћанског праз-
ника наставили у својим домовима.

САРА ГОЛИЋ ОСВОЈИЛА ЗЛАТНИК 
НА ВАСКРШЊОЈ ТУЦИЈАДИ

СВЕТА ЛИТУРГИЈА У 
ХРАМУ СВЕТЕ ТРОЈИЦЕ

Текст: М. Шодић

Текст: М. Шодић

Поводом Васкрса

Горан Бујић: Желимо да задр-
жимо младе у овом селу

Сара Голић: Награда ми значи пуно 

Велики број вјерника на литургији

На тренингу мушког и женског тима

КУД "Саничани" броји око 60 чланова
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на стадиону. Дјевојке су за врло 
кратко вријеме оствариле зави-
дан резултат, али да би опстали 
и пласирали су у виши ранг так-
мичења, осим рада и труда биће 
нам потребна већа финансијска 
средства, јер тренутно се финан-
сирамо од чланарине и уз помоћ 
спонзора", рекао је Душко Драгић, 
тренер ЖФК "Слога".

МЛАДИ ЊЕГУЈУ ТРАДИЦИЈУ И 
ОБИЧАЈЕ

У Саничанима се његују тради-
ција и обичаји и о томе марљиво 
уче млађе генерације. Овдашње 
културно-умјетничко друштво 
броји 60 чланова, који су распо-
ређени у три секције: фолклорну, 
народне рукотворине и ојкачку 
секцију. 
"Имали смо краћу паузу за 
вријеме пандемије вируса 
корона. Након тога смо се 

поново активирали. До сада 
смо наступали у Србији, Црној 
Гори, Македонији, Бугарској, 
Хрватској. Прошле године смо 
Град Приједор представили 
на Међународном фестивалу 
"Охридско љето". То је било од 
великог значаја за наше друш-
тво које потиче из једног малог 
села", истакао је Звјездан Грко-
вић, предсједник КУД-а "Сани-
чани". 

АКТИВНО МЈЕСТО УДРУЖЕЊЕ 
ПЕНЗИОНЕРА

Овдашње удружење пензионера 
препознатљиво је по организо-
вању пензионерских дружења, 
али и по хуманитарном раду. 
"И пензионери воле да се друже, 
да се ослободе свакоднев-
них обавеза и да забораве на 
проблеме. Ми у Саничанима, 
живимо од зарађене пензије и 
као већина мјештана овдје од 
пољопривреде. Трудимо се да 
сваке године организујемо дру-
жења којим се много радујемо. 
Осим тога, прије мјесец дана 
обишли смо цијело наше под-
ручје и уручили једнократне 
новчане помоћи онима којима 
је била најпотребнија. Велику 
подршку имамо од Градске 
управе када је ријеч о једнократ-
ној новчаној помоћи и бањском 
лијечењу пензионера", рекао 
је Сретко Тамбић, предсједник 
Мјесног удружења пензионера 
Ракелићи, које обухвата села 
Саничане, Ракелиће, Гаћане, 
Миљаковце, Пејиће и Петрово и 
броји 640 пензионера. 
Друштвени дом у Саничанима 
у којем активно дјелује КУД 
"Саничани" и Мјесно удружење 
пензионера, постао је претје-
сан за обављање свакодневних 
активности. Како истичу мје-
штани, зуб времена учинио је 
своје, зато је потребна његова 

реконструкција. 

МЈЕШТАНИ С НАДОМ ГЛЕДАЈУ 
У РИБЊАК "САНИЧАНИ"

Саничани припадају Мјес-
ној заједници Ракелићи коју 
још чине Пејићи и Гаћани. У 
посљедње три године, у овом 
селу урађено је много тога 
по питању инфраструктуре. 
Асфалтирани су путеви, само 
у овом мјесецу укупно пет 
километара, а урађена је и 
расвјета. Све уз помоћ Градске 
управе Приједор, која је пре-
познала потребе мјештана овог 
краја, који највећу наду улажу 
у поновно покретање произ-
водње у Рибњаку "Саничани". 
"Рибњак "Саничани" који је 
тренутно у стечају, некад је 
запошљавао око 120 радника 
што одавде, што из околних 
села. Жеља мјештана је да овај 
рибњак поново почне са радом. 
У томе нас је подржао и пред-
сједник Републике Српске, 
Милорад Додик, који је недавно 
посјетио наше село. Поновно 
покретање производње у 
рибњаку било би од 
великог значаја 
за ово мјесто и 
његове мјеш-
тане", рекао је 
Ненад Гвозден, 
одборник у 
Скупштини 
града Прије-
дора, родом из 
овог мјеста.

тости патријарха српског Порфирија. 
"Ово је дан којег је цијело човјечан-
ство чекало и дан којим је основано 
хришћанство", поручио је Хрваћанин, 
који је свим православим вјерницима 
честитао Васкрс. Након литургије и 
Свете тајне причешћа вјерници су 
прославу највећег хришћанског праз-
ника наставили у својим домовима.

Око тридесет учесника учествовала је 
на Осмој васкршњој туцијади у Јутро-
гошти.Манифестацију је организо-
вало Културно умјетничко друштво 
„Јутрогошта“ које обиљежава 25 година 
оснивања. У конкуренцији за најтврђе 
јаје било је стотињак фарбаних јаја 
које је припремио организатор. Побје-
дио је Јован Драгојевић и припала 
му је икона и новчана награда. Друго 

мјесто,,новчану награду у мајицу паро-
хије Марини, освојила је Дајана Мила-
шиновић. Новчану награду за треће 
мјесто освојио је Горан Мајсторовић.
Најмлађи учесници били су Матија 
Цвијић и Милица Булић а најста-
рији Мирко Дошен. Јутарњој литур-
гији у храму апостола Петра и Павла 
и туцијади присуствовали су бројни 
јутрогошчани из БиХ и свијета.

ЈОВАН ДРАГОЈЕВИЋ ПОБЈЕДНИК 
ВАСРШЊЕ ТУЦИЈАДЕ У ЈУТРОГОШТИ

СВЕТА ЛИТУРГИЈА У 
ХРАМУ СВЕТЕ ТРОЈИЦЕ

Текст: М. Богун

Ненад Гвозден: Уз помоћ Градске 
управе урађено много

Учесници туцијаде у Јутрогошти
Фото: Ацо Булић

СТАВ

Кћерки сам послала жуту вас-
кршњу корпу. И црвена украсна 
јаја, са жутим зецом и четири 
кесице боје. Двије жуте и двије 
црвене. Она мени фотографију те 
пуне васкршње корпе, на прозору 
њеног гетеборшког стана. Размјена 
среће, емоције празника којег 
одавно не чекамо заједно. Сретне, 
повезане том празничном корпом 
чисте љубави. Прва празнична сли-
чица. Друга одлазак у Коло српских 
сестара. Купујем перетке и јаја за 
себе и мајку. Пола њој, пола мени. 
Успут дијелим неколико својих 
перетака и јаја, онако у пакету. 
Попут гнијезда су. Људима које 
волим и оним који ме часте осмије-
хом. Миришем радост у том дари-
вању. Кући носим тек неколико 
комада, не треба ми више, сасвим 
довољно да украсим сто и пустим 
празник  у стан. Једно црвено, 
чуваркућу, пажљиво остављам 
за срећу. Биће је ваљда. Рачунам 
увијек на то. По том питању сам 
наивна, увјерена да је у животу и 
срећа и несрећа понаособ, сваком 
од нас, подијељана равномјерно.  
Оно, колико среће толико и туге. 
Само је треба препознати. И не дра-
мити ни над једним, ни над другим, 
већ то прихватити и носити се с 
тим.  Неки од нас  добре тренутке и 
људе који их носе, нажалост никад 
не препознају. Не желе да их виде, 
пролазе поред њих, попут невидљи-
вих кочија  и зато су увијек, бар 
наизглед,  несрећни. За такве имам 
високе ограде, толико високе да се 
преко њих не може ни вирити.Јед-
ноставно не дам. Као што не желим  
ни да мој начин понашања постане 
и њихов, јер мука је то не бити то 
што јеси. Правила сам усвојила од 
оца који је радничким возом кући 
обавезно долазио у дане Васкрса, 
с тамо неких својих терена. Отац 
који се од комунизма „развео“ у 
вријеме кад се о том није смјело ни 
гласно говорити, тихо је празновао 
васкршње дане. Овако као ја данас. 
Сјећам се његових одлазака на 
пијацу и повратака кући с пуним 
кесама и обавезним букетом тули-
пана. За мајку. Још их миришем.
Увијек их у ово доба имам на столу, 
жуте и црвене попут оне боје за 
јаја коју сам послала мојој Нађи. И 
у том добром кругу мојих сјећања,  
овај кишни април сад нас је , у 
малим паузама ситног  временског 
низа , повезао и  неким финим, а 
празничним нитима редом Песаха, 
Ускрса, Васкрса и сад Бајрама. Ваља 
знати препознати тренутак.  Нек је 
са срећом, још само киша да стане.

Мира Згоњанин

ЈОШ 
МИРИШЕМ 

ОЧЕВЕ 
ТУЛИПАНЕ
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Од прољећа, са топлијим и 
љепшим временом више се 
борави у природи, а тада је 

могућ и сусрет са змијама. Прије-
дорски ватрогасци, који уклањају 
змије по позиву грађана, кажу 
да током године имају већи број 
позива због змија, али да до сада 
нису  имали ниједну интервен-
цију због отровница. 
Из приједорског Дома здравља 
кажу да имају серум против змиј-
ског отрова и да грађани не треба 
да брину.
„ЈЗУ Дом здравља Приједор 
тренутно располаже серумом 
против змијског отрова. Ове 

године немамо евидентира-
них случајева уједа. Уколико до 
уједа дође и ако постоји сумња 
потребно је остати смирен и оба-
везно се јавити у прву најближу 
здравствену установу због про-
вођења свих медицинских про-
цецудура. Уколико се ради о уједу 
на екстремитетима, ектреми-
тет се имобилише и по могућ-
ности рана се превије“, рекла је 
Ивана Шалабалија, службеник 
за информисање Дома здравља 
Приједор.  
Приједорски ватрогасци за 
сада немају интервенција око 
уклањања ових  гмизаваца. 

Старјешина Територијално 
ватрогасно-спасилачке јединице 
Приједор Радован Мартић прича 
да су уклањали змије из дво-
ришта, башти, са сеских путева,  
или из центра града. 
“Ми наравно на сваку интервен-
цију изађемо, змију ухватимо и 
пустимо је на безбједно подру-
чје,  то је најчешће ријека Сана 
или удаљене шумарке. Нисмо 
имали случај да уклањамо 
отровну змију, већином су биле 
неотровне и већином су били 
смукови. Проблем је када смук 
уђе у стамбени објекат, било да 
се ради о стамбеном или мон-
тажном објекту и тада нам је оте-
жана интервенција,јер морамо 
изнијети све ствари, ухватити 
змију и тај инвентар вратити у 
сам објекат”, каже Мартић.
Додаје да су ове године имали  

једну интервенцију уклањања 
змије, прошле године 11, а прет-
прошле 18. Мартић наводи да 
постоје препоруке за поступање 
са циљем да змије не дођу до 
куће или објеката. Једна од ових 
препорука је кошење и уклањање 
корова из дворишта.
“Обично у двориштима имамо 
грађевински материјал који 
стоји, лим, бетон дрвену грађу 
коју је потребно уклонити и 
потребно је вршити дератизацију. 
Познато је да се змије хране гло-
дарима и уколико не буде гло-
дара,  змија ће избјегавати да уђе 
у то подручје. Познато је да змије 
не подносе мирис амонијака, 
па је наша препорука да се крпе 
наквасе амонијаком и распо-
реде у околини посједа”, савјетује 
Мартић.

На нашем подручју има 14 врста змија, од којих су три 
отровне. То су поскок, шарка и шарган.

ЈЗУ Дом здравља Приједор тренутно располаже 
серумом против змијског отрова

Текст: Бојана Мајсторовић

Ивана Шалабалија служ-
беник за информисање 
Дома здравља Приједор

Радован Мартић 
старјешина ТВСЈ 
Приједор

ЗМИЈЕ СУ ПРЕТЕЖНО 
БЕЗОПАСНЕ, АЛИ ОПРЕЗ 

ПОТРЕБАН

Приједорски ватрогасци - змије хватају и враћају природи
Фото: ФБ - Ватрогасци Приједор

НОВЧАНЕ КАЗНЕ ЗА ОНЕ КОЈИ ПРЕФАРБАЈУ ЋИРИЛИЦУ ИЛИ ЛАТИНИЦУ
Приједлог закона о допуни Закона о осно-
вама безбједности саобраћаја на путевима 
у Босни и Херцеговини, који је усвојио Дом 
народа Парламентарне скупштине БиХ, 
подразумијева да се новчаном казном од 400 
до 1.000 КМ кажњавају они који префарбају 
латинични или ћирилични натпис на сао-
браћајном знаку. Приједорчани с којим смо 
разговарали кажу да се требају казнити они 
који на овај начин уништавају знакове. 
'' Има заиста случајева који нам праве про-
блеме уништавајући саобраћајане знакове. 
Апсолутно подржавам тај закон'', навео је 
један суграђанин. 
Делегати у Дому народа усвојили су и При-
једлог закона о допуни Закона о безбједности 
саобраћаја у БиХ, који предвиђа пооштра-
вање новчаних казни за непрописно пар-
кирање на мјеста која су предвиђена за 
паркирање лица са инвалидитетом. 
''Ми наравно подржавамо ове казнене 
одредбе,  јер је ово очигледно једини начин 
да се спријече ове појаве. Лично сматрам 
да би више средстава требало усмјерити у 
образовање, урадити реформу образовног 
система у РС и генерално у БиХ и увести  
едукацију о саобраћају у образовни систем. 

Сматрам да би на такав начин у наредном 
периоду добили боље возаче и боље учеснике 
у саобраћају'', истакао је Младен Кулунџија, 
секретар Савјета за безбједност саобраћаја 
Приједор. 
Из Савјета за безбједност саобраћаја града 
Приједора истичу да су очекивали да ће ова 
два приједлога закона бити усвојена.

Текст: В. Нишевић

Мјесто за паркирање лица са инвалидитетом



Вакцину против хуманог 
папилома вируса у При-
једору је до сада примилo 

19 дјечака и дјевојчица. Међу 
њима су и двије кћерке Катарине 
Панић. Катарина каже да је дуго 
чекала да вакцина против ХПВ-а 
буде доступна и у здравственим 
установама у Републици Српској. 
Била је спремна да дјевојчице 
води у другу земљу како би се 
вакцинисале.
"Посебно ми је драго што су ми 

се јављале мајке дјечака. Ја сам, 
исто тако, раније мислила да 
дјечаци не обољевају, да само 
преносе обољење. Они исто тако 
обољевају од многих врста боле-
сти које изазива тај вирус", каже 
Катарина.
Вакцинисани против ХПВ 
заштићени су готово сто одсто од 
обољевања од карцинома, тврди 
Дијана Ђерић, помоћник дирек-
тора за медицинска питања 
у Дому здравља у Приједору. 
Истиче и да љекари из ове уста-
нове врше едукацију родитеља о 
значају вакцинисања дјеце.
"ХПВ вирус је у 90 одсто случајева 
узрочник карцином грлића 
материце. Многе земље су кре-
нуле са вакцинацијом. Може да 
оболи и мушки и женски пол. 
Уколико дијете узраста између 11 
и 14 година вакцинишете против 
ХПВ-а, сматра се да је заштита 90 
одсто од карцинома аногенталне 
регије", додаје она.
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ОБУСТАВА 
САОБРАЋАЈА 
ТОКОМ ТРКЕ 
"БЕОГРАД-
БАЊАЛУКА"

У Приједору је одржана извјеш-
тајна сједница Скупштине Удру-
жења пензионера, на којој  су 
представљени резултати рада 
у протеклој и план рада за ову 
годину.
Предсједник приједорског Удру-
жења пензионера, Слободан 
Брдар каже да није задовољан 
положајем ове категорије станов-
ништва. Пензије су ниске и тра-
жиће помоћ од Владе Републике 
Српске.
"Тражимо од институција власти 
да се најстаријој популацији 
помогне у границама могућ-
ности. То није довољно, али ми 
ћемо стално кроз разговоре са 
институцијама власти тражити 
побољшање стандарда најстарије 
популације", рекао је он.

Сједници је присустовао и гра-
доначелник Приједора, Слобо-
дан Јавор. Каже да је из градског 
буџета за Удружење пензионера 
ове године издвојено 300.000 КМ.
"Година је тешка, било је доста 
проблема, али приоритети се 
морају знати. Ово је приоритет 
свих нас. Ми ћемо наставити и 

у наредном периоду да подржа-
вамо пензионере и да повећа-

вамо та средства", додао је он.

САРАДЊА СА ГРАДОМ НА ЗАВИДНОМ НИВОУ

На подручју Приједора, Новог 
Града, Костајнице и Козарске 
Дубице у два наредна дана биће 
на снази обустава саобраћаја 
због Међународне бицикли-
стичке трке "Београд–Бањалука 
2023", саопштено је  из приједор-
ске Полицијске управе /ПУ/.
У петак ће сукцесивна обустава 
саобраћаја бити на снази од 14.00 
до 16.00 часова на дионици маги-
стралног пута Верићи-Приједор, 
а у суботу од 11.30 до 14.30 часова 
на дионици магистралног пута 
Нови Град-Костајница-Козарска 
Дубица-Драксенић.
На подручју Приједора у петак  од 
7.00 до 17.00 часова биће потпуно 
обустављен саобраћај у улицама 
Академика Јована Рашковића, 
Милоша Обреновића и Занат-
ској, а привремено од 14.30 до 
17.00 часова у улицама Акаде-
мика Јована Рашковића, Николе 
Пашића, Светосавска, Ускочка, 
Милоша Обилића, Жарка Згоња-
нина, Војводе Путника, преко 
надвожњака у насељу Пећани 
до раскрснице са магистралним 
путем Приједор-Нови Град, те 
дијелом Улице 29. новембра до 
кружног тока.
ПУ Приједор позива учеснике у 
саобраћају на стрпљење током 
одржавања бициклистичке 
трке и да користе алтернативне 
правце како би се избјегло ства-
рање гужви у саобраћају.

Вакцину против ХПВ-а  у Приједору примило 19 дјечака и дјевојчица ПУ Приједор

Одржана извјештајна сједница Скупштине Удружења пензионера

КОМЕРЦИЈАЛНА ВАКЦИНА 
210 КМ

Комерцијална вакцина 
против ХПВ-а може се при-
мити у Институту за јавно 
здравство Републике Српске 
и она кошта 210 КМ. 

Панић: Није било дилеме око вак-
цинације кћерки

Ђерић: Едукујемо родитеље о зна-
чају вакцинације

Са сједнице

Текст: Бранка Дакић

Текст: СРНА

Текст: Б. Дакић

ЗАШТИТА ОД 
КАРЦИНОМА ГОТОВО 

СТОПОСТОТНА

ИСПЛАТА ЈЕДНОКРАТНЕ 
ПОМОЋИ

Из Удружења пензионера 
града Приједора поручили 
су да бројне активности 
планирају и у овој години. 
Приоритет је исплата једно-
кратне помоћи и одлазак на 
бањско лијечење.
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Свједоци смо неповољ-
них временских прилика. 

Како су се оне одразиле 
на прољетну сјетву? 

Календарски гледано, ми се 
налазимо у оптималном агро-
техничком року за сјетву куку-
руза, али временске прилике нам 
то не дозвољавају. С обзиром да 
је кукуруз термофилна биљка, 
не треба журити са сјетвом, већ 
треба сачекати да земљиште у 
сјетвеном слоју достигне опти-
малне вриједности и онда извр-
шити сјетву. Што се тиче стрних 
жита, они се налазе у доброј кон-
дицији, с тим да у овом периоду 
треба обратити пажњу на при-
сутност корова као и на коров, 
који треба сузбијати уз примјену 
одговарајућих хербицида. Дола-
ском топлијег времена, јављају 
се повољни услови за развој 
узрочника биљних обољења. То 
је још једна ставка о којој пољо-
привредни произвођачи морају 
водити рачуна. 

Да ли су произвођачи 
принуђени да се због кли-
матских промјена полако 

окрећу неким другим 
сортама које досад нису 
биле одомаћене на овом 
подручју? Знамо да је, у 

протеклом периоду, Град 
суфинансирао трошкове 

сјетве соје.  

Производња соје ће бити засту-
пљена и ове године, вјероватно 
поново у сарадњи са Пољопри-
вредном задругом "Агро-Прије-
дор". Ова задруга је 2022. године 
у кооперантском односу имала 

засијано око 200 хектара соје. 
Успјели су откупити све те коли-
чине од пољопривредних произ-
вођача. 

Према неким подацима, 
око 70 одсто површине 
Приједора је рурално 

подручје. На основу тога 
би се могло закључити 

да се многи грађани баве 
пољопривредном произ-
водњом, међутим, то није 
случај. Млади напуштају 

села и бјеже од земље. 
Како то промијенити? 

 Одлазак становништва из рурал-
них подручја, изазов је с којим се 
сусрећу многи градови у Репу-
блици Српској. Министарство 
пољопривреде РС објавило је 
правилник у којем је значајно 
спустило прагове за оствари-
вање одређених подстицајних 
средстава за различите области 
пољопривредне производње. То 
је значајна ставка којом се може 
утицати на одлив становништва 

и подстакнути младе да се баве 
пољопривредном производњом.

Много тога мучи домаће 
пољопривреднике. И 
глобална дешавања 

утичу на цијене горива и 
репроматеријала. Пуно 

им значе подстицаји које 
добијају са републичког и 
локалног нивоа. Шта нам 

можете рећи о томе?

Што се тиче нашег правилника 
и издвајања подстицајних сред-
става, она ће бити приближно 
једнака претходној години.  

С обзиром да би требало 
да се региструју да би 

остварили право на под-
стицаје, како се то одвија? 

Има ли и оних који сма-
трају да ће изаћи "скупља 

пита него тепсија"?

 Регистрацију пољопривредних 
газдинстава може извршити 
свако физичко лице које обавља 

одређену пољопривредну про-
изводњу. С обзиром на висину 
подстицаја који су предвиђени 
новим правилником, мислим да 
ће им то у значајној мјери олак-
шати процес производње. 

У свијету је тренд окре-
тање органској произ-
водњи. Какво је стање 

што се тиче наше локалне 
заједнице? Претпо-

стављам да је и ту при-
сутна подршка локалних 

власти? 

Имамо мјеру подршке органској 
производњи, као и добру сарадњу 
са Удружењем жена "Херба" које 
се баве том врстом производње. 
Све то иде у добром смјеру. 

Проблем складиштења 
воћа ријешен је отва-

рањем хладњаче у Омар-
ској. Како се то одвија?

То се одвија на задовољавајућем 
нивоу, с обзиром да је тај дистри-
бутивни центар отворен прошле 
године. Одређене количине 
производа су откупљене и даље 
пласиране. Пољопривредна зад-
руга "Кооператива" набавила је 
линију за цијеђење сокова, што је 
додатни подстрек за унапређење 
производње. На крају, поручио 
бих пољопривредним произвођа-
чима да смо им на услузи и да 
им за све додатне информације 
стојимо на располагању. Могу 
нас контактирати у свако доба.

ПОДСТИЦАЈИ 
ПРИБЛИЖНИ 

ПРОШЛОГОДИШЊИМА 

Жарко Тубин, вршилац дужности начелника 
Одјељења за пољопривреду и рурални развој "Субвенционисаћемо мље-

карску производњу и тиме 
настојати олакшати при-
тисак који мљекари трпе 
усљед неповољних тржиш-
них кретања, цијене репро-
материјала и ниске цијене 
крајњег производа. Притом 
ће већи проценат оствари-
вати мањи пољопривредни 
произвођачи, који осјете 
највећи терет негативних 
кретања те се налазе на 
граници рентабилности. У 
плану је објава Правилника 
о суфинансирању набавке 
минералног ђубрива за 
прољетну сјетву кукуруза. 
Један од услова је да је 
набавка ђубрива извршена 
на територији града При-
једора, а аплицирати могу 
сви регистровани и нереги-
стровани пољопривредни 
произвођачи, под условом 
да посију минимално пет 
дунума кукуруза", рекао је 
Жарко Тубин, који је одне-
давно постављен на чело 
градског Одјељења за пољо-
привреду и рурални развој.

ЗА ОЧЕКИВАТИ МАЊИ 
ПРИНОС МЕДА

Негативни климатски 
утицаји одразили су се 
и на пчеларску произ-
водњу. На неким лока-
литетима, багрем је већ 
претрпио штету од мраза, 
који је главна паша за пчеле, 
тако да се може очекивати 
да буду смањени приноси 
меда. 

Текст: Деборах Совиљ

Правилник о подстицајима до краја априла
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В
елика имена свјетског 
тениса предвођена 
најбољим на свијету и 
првим носиоцем овог 
турнира Новаком Ђоко-

вићем привукла су пажњу како 
домаће, тако и публике из реги-
она.
Бањалука је постала центар тени-
ског свијета, а о томе свједочи и 
чињеница да су карте за све дане 
турнира „плануле“ за трен. Поред 
Стана Вавринке који је нажалост 
испао у првом колу, на теренима 

у Бањалуци 
фанови 

бијелог спорта имају прилику 
да гледају домаће тенисере 
попут Филипа Крајиновића 
(који је нажалост испао након 
дуела са Душаном Лајовићем, 
Хамада Међедовића, Борне 
Ћорића,Ласла Ђереа,Миомира 
Кецмановића,Николе Чачића, 
Андреја Рубљова,  Гаела Мон-
филса, Ришара Гаскеа, Дамира 
Џумхура, и бројних других имена 
који ће се такмичити у синглу и 
дублу.
Најбољи тенисер свијета Новак 
Ђоковић је одушевљен спор-
тским комплексом у парку 
„Младен Стојановић“ и иста-
као је да је узбуђен. „ Увијек сам 

желио да играм у Бањалуци. Гле-
даћу да уживам што више могу 
и да сваки меч који будем имао 
овдје буде поклон и за мене и за 
публику. Ова недјеља је посебна и 
приступ ће бити другачији у том 
контексту. Желим да побјеђујем, 
али и да уживам у сваком тре-
нутку ван терена, тога већ има,  а 
биће још више. Надам се љепшем 
времену, да што више људи дође 
и да славимо празник тениса 
рекао је Новак Ђоковић нови-
нарима, те додао:„Сјајно је бити 
овдје. У Бањалуци сам био неко-
лико пута, једном у посјети пред-
сједнику када сам добио орден, 
а једном сам играо са Виктором 

егзибицију. Сјећам се тих посјета, 
људи су ме пуног срца дочекали, 
са подршком и љубави и узбуђен 
сам што сам овдје. Ово је једно од 
најбољих мјеста за српске тени-
сере и спортисте, због подршке и 
љубави.“, навео је Ноле. 
Бивши тенисер, сада тренер и 
селектор Дејвис куп репрезента-
ције Србије Виктор Троицки, који 
је некада освајао турнире у Бања-
луци, одушевљен је атмосфером 
и спортским комплексом на коме 
би Републици Српској могле да 
позавиде и много развијеније 
земље.
"Нисам ово очекивао заиста. 
Комплекс је феноменалан, 
импресиониран сам централ-
ним тереном, све је максимално 
затегнуто. Радујем се ", рекао је 
Троицки.

 Припремила : Гордана Каурин

Фан зона препуна дјеце и одраслих

НОВАК ЂОКОВИЋ: "ОВО ЈЕ ЈЕДНО ОД 
НАЈБОЉИХ МЈЕСТА ЗА СРПСКЕ ТЕНИСЕРЕ 
И СПОРТИСТЕ ЗБОГ ПОДРШКЕ И ЉУБАВИ"

Фото: инстаграм српскаопен

     ЂОКОВИЋ ОБЈАСНИО
 ПРОЦЕДУРУ ЗА 

ДОБИЈАЊЕ ЛИЦЕНЦЕ

Најбољи тенисер на планети је објаснио процедуру добијања лиценце:
"Ништа није немогуће. Ипак, уколико нисте власник лиценце, она се 

изнајмљује, ако је немате морате да је купите, а то баш тешко иде. Ми нисмо 
власници ове лиценце и она се сљедеће године враћа у Румунију. Потру-

дићемо се да Србија, а и Бањалука имају овај турнир. Не знам да ли ће 
нам то поћи за руком. Не зависи све од од нас. Србија Опен у Београду је 

био успјешан, такође у Бањулуци је све сјајно организовано. Публика 
има културу тениса, иако није имала прилику да гледа овако 

велики турнир. Вјерујем и надам се да ће оцјене бити добре и 
из АТП-а. Основа је направљена, сада нам остаје да се фоку-

сирамо да што боље прође овај турнир".
Ђоковић се пласирао у четвртфинале Српска опена, након 
што је послије више од два и по сата спектакуларне 

борбе савладао 18-годишњег Луку Ван Аша из Францу-
ске са 2:1 по сетовима.

СРПСКА ОПЕН СЕ НАСТАВЉА 
ДО НЕДЈЕЉЕ КАДА ЋЕМО 
САЗНАТИ И ПОБЈЕДНИКА 
ОВОГ ТУРНИРА.

,,
„Српска Опен 2023“ представља АТП турнир из серије 250, који се након 

двије узастопне године одржавања у Београду, ове године одржава  у 
Бањалуци.
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Рукометашице „Мире“  у При-
једоу су  резултатом 38:26 пора-
зиле екипу Јединства из Брчког.У 
сусрету 18.кола Премијер лиге 
БиХ то је друга побједа „ Мире“.
Гошће су биле равноправне про-
тивнице 15-ак минута кад је на 
семафору било 6:5.
На одмор се отишло при резул-
тату 15:10 за „ Миру“. Побједник 
сусрета зачеља БХ елите одлучен 
је у 10 минута наставка кад је 
„Мира“ имала резултат 22:13.
Код „Мире“ Драгица Глиго-

ријевић је постигла 11, Вања 
Максимовић 9,  Милица Грбић 
7,Милица Билбија 5, Јована 
Бабић 3 и Сара Бојанић 2 гола.
Марија Глигоревић је имала 14, а 
Јована Зечевић 3 одбране.
Још су играле : Саша Обрадовић, 
Ивана Новаковић, Маја Мутић, 
Тамара Малић и Милица Јокић.
У 16 сусрета Мира је остварила 
двије  побједе и 14 пораза.
У 19.колу изабранице Дарка Гли-
горевића гостују код петопласи-
раног „Извиђача“.

Кошаркаши „ При-
једор Спартака“, у 
другом мечу полу-
финала доигра-
вања, у Бијељини 
су резултатом 90:59 
поразили „Радник БН 
Баскет“.

Приједорски мајстори кошарке супериорно  
су отворили меч и након 10 минута имали 
резултат 42:16.
У наставку „Раднику“ је припала друга и 
четврта четвртина (17:11,18:16). „Приједор 
Спартак“ је резултатом 21:18 добио трећу 
четвртину.
Феноменално вече имао је Немања Стан-

ковић који је постигао 42 коша( 12 трица).За 
10 минута приједорска кош машина је у кош 
бившег клуба убацио 33 коша,9 тројки.
Бојан Лулић је постигао 14, Александар 
Иветић 9, Коља Вучинић 8, Огњен Крагуљ 6, 
Лазар Дражић 5, Сергеј Тодоровић 4.Још су 
играли:Срђан Лончар,Стефан Трнинић и Вла-
димир Гаврановић.
Тренер Данило Палалић честитао је игра-
чима на свему приказаном у досадашњем 

дијелу првенства и пласману у  финале 
за првака Републике Српске. О утак-

мици против Радника каже:
„Одиграли смо јако добро. Кон-

центрација, жеља и енергија су 
биле на високом нивоу. Били 

смо растерећени, растрчани и шутерски рас-
положени. Добра одбрана на почетку сусрета 
нам је дала стабилност и доста поена из кон-
транапада, а на то се надовезао и шут за 3 
поена. 
Немања Станковић је одиграо феноменалну 
утакмицу, али и остали момци су били јако 
добри тако да је било заиста лијепо вече за 
нас,истакао је за наш лист Палалић. 
Други финалиста биће познат након трећег 
меча у ком се састају „Рогатица-Дрина“ (Звор-
ник).
Приједор Спартак има предност домаћег 
терена а финале се игра на три добивена 
меча.

ДРУГА ПОБЈЕДА ДРУГА ПОБЈЕДА 
РУКОМЕТАШИЦА МИРЕРУКОМЕТАШИЦА МИРЕ  

ПРИЈЕДОР СПАРТАК НА КОРАК ДО ПРЕМИЈЕР ЛИГЕ ПРИЈЕДОР СПАРТАК НА КОРАК ДО ПРЕМИЈЕР ЛИГЕ 

Приједор је по 11. пут домаћин Међународног џудо 
турнира “Куп Приједора“.Такмичење ће се одржати у 
суботу, 22.априла 2023. године у организацији Џудо 
клуба “Приједор”.
Раденко Мариновић, тренер Џудо клуба “Приједор” 
каже да очекују преко 500 такмичара у свим узрасним 
категоријама укључујући и  ветеране.Очекује такми-
чаре из седам земаља. Клуб домаћин ће наступити са 
93 такмичара у свим категоријама.
Свечано отварање џудо турнира “Куп Приједора 2023” 
планирано је за 10,30 часова а турнир ће отворити 
Слободан Јавор, градоначелник Приједора.Љубитељи 
џудоа ће током цијелог дана моћи да прате и уживају 
у мечевима.
Улаз у дворану Младост је слободан.

ЏУДО: 11.КУП ЏУДО: 11.КУП 
ПРИЈЕДОРАПРИЈЕДОРА

Припремио: Милан Богун

Данило Палалић

Приједор Спартак на корак до Премијер лиге БиХ

ЖРК МИРА: Радост побједе након 4 мјесеца



SPORT 19.  www.kozarski.com
21. април 2023.

Тријумфом  Ранка Бановића завршено је појединачно 
Шаховско првенство пензионера града Приједора.
Играло се по швајцарском систему(свако са сваким).
Бановић је,у конкуренцији 10 шахиста, освојио 7,5 
бодова.Други је био Радомир Кондић(7),трећи Миле 
Марић(6,5)и четврти Јово Тубин(6).
Они ће учествовати на првенству Републике Српске.
Уз њих награду је добио и петопласирани Саво 
Челица(5).
Поредак осталих: 6.Милош Мутић(4), 7.Махо 
Селман(3,5),8.Ранко Новаковић(3),9.Милорад 
Јефтић(1,5 ),10.Маринко Павловић(1,5).
Награде је петорици првопласираних уручио Слобо-
дан Брдар,предсједник Удружења пензонера нашег 
града.Занимљиви мечеви

ШАХ:ТРИЈУМФ  РАНКА БАНОВИЋА

У присуству представника клубова Градског 
фудбалског савеза Приједор одржано је извла-
чење парова за овогодишње издање КУП-а 
Града Приједора. У бубњу се нашло 14 екипа, 
с тим да је као и претходних година одлучено 
да прошлогодишњи финалисти "ФСА Прије-
дор" и ФК "Брзи" иду директно у 1/4 финале. 
 
Вољом жријеба за 1/ 8 финала одређени 
су сљедећи парови: 

ФК "Љубија" - ФК "Омарска",

ФК "Козара ДО" - ОФК "Брдо Хамбарине",

ФК "Радник Урије" - ФК "Слога Ракелићи",

ФК "Братство Козарац" - ФК "Рудар Приједор",

ФК "Мраковица Козаруша" - ФК "Гомјеница",

ФК "Расавци" - ОФК "Берек". 

У наредној рунди прошлогодишњи финали-
ста ФК "Брзи" из Буснова игра против бољег из 
дуела ФК "Љубија" - ФК "Омарска", док брани-
лац трофеја "ФСА Приједор" игра против бољег 
из дуела ФК "Расавци" - ФК "Берек".  Утакмице 
1/8 финала су планиране за 3.5.2023. године, 
док ће 1/4 финала бити одиграна 10.5.2023. 
године.  Полуфинала су планирана за 
24.5.2023. године, док је велико финале пред-
виђено за 7.6.2023. године на Градском стади-
ону у Приједору.

Текст: КВ 

Са жријебања 

ФУДБАЛ: ИЗВУЧЕНИ 
ПАРОВИ КУП-а ГРАДА 
ПРИЈЕДОРА 

Бановић са наградом

Сусретима 10.кола настављено је првенство 
четврте лиге Подручног фудбалског савеза 
Приједор.
„Гомјеница“  је са 10:1 декласирала „Подгр-
меч“ из Оштре Луке.Тим „Раван“ из Међеђе 
изненадио је домаћи ОФК „Берек 1975“ и 
славио резултатом 1:0.“ Љубија“ је резулта-
том 2:1 славила у гостима код Моштанице.
Лидер лиге“ Козара“ је са 2:0 савладала 
гостујући тим Расаваца.
Стријелци су били ефикасни у 11.колу.
ОФК „ Берек“ је резултатом 7:0 поразио 

домаћу „Моштаницу“.Гостујућа „Раван“ је 
истим резултатом поразила Расавце.Остали 
резултати:
„Кнежопољац“-„Козара“  0:2,“Подгмеч“-
„Брзи“ 1:1,“Љубија“-„Гомјеница „0:0.
У недјељу 23.априла игра се 12 коло.
Парови:ОФК“ Берек“-„Расавци“,“Раван“-
„Кнежопољац“,“Козара“-„Подгрмеч“,“Брзи“-
„Љубија „и „Гомјеница“-„Моштаница“.
„Козара“ је прва са 27 бодова, „Гомјеница“ 
друга(23) и трећи ОФК „Берек 21“.

ЕФИКАСНИ СТРИЈЕЛЦИ РЕГИЈЕ ПРИЈЕДОР

Градоначелник Приједора Слободан Јавор  
организовао је пријем за руководство и 
чланове Куглашког клуба " Рудар Прије-
дор".Повод је био завршетак премијерне 
сезоне у Премијер лиги БиХ у којој су при-
једорски куглаши освојили четврто мјесто 
и играли два финала купа. Наиме, куглаши 
" Рудар Приједора" освојили су друго мјесто 
у финалу Купа Републике Српске и друго 
мјесто у финалу Купа БиХ и тиме изборили 
излазак на једно од европских клупских 
такмичења.
Током пријема истакнут је значај остваре-

них резултата који говоре о квалитетном 
раду у клубу и могућности да се кроз овај 
спрот и наступ и на европској сцени про-
мовише и спорт у нашем граду, али и град 
уопште. Теме којих су се дотакли током 
разговора биле су и даљи планови , потребе 
овог клуба и подмлађивање чланства.
Куглаши су се захвалили на организова-
ном пријему истакавши да су задовољни 
досадашњом подршком и најавом будуће 
сарадње са градоначелником и Градском 
управом Приједор. 

Градоначелник организовао пријем за 
Куглашки клуб"Рудар Приједор"

Пријем за КК „Рудар Приједор“

Припремио: Милан Богун
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Бик (21. април – 20. мај)

Што се вјештије појављујете у преговорима и личној 
комуникацији, на више успјеха можете рачунати у 
будућности. Комуникација са колегама и пријатељима ће 
донијети позитивне емоције и реакције.

Ован (21. март – 20. април)

Недјеља је погодна за реализацију креативних и 
романтичних планова. Избјегавајте оштре разговоре и 
било какве сукобе. Искреност ће вам добро доћи.

Шкорпија (23. октобар – 21. новембар)

Биће ријетка шанса да се промјени судбина. Први 
емоционални импулс ће вас натјерати да ризикујете и 
доносите исхитрене одлуке. Смиреност и анализа нових 
информација помоћи ће вам да донесете одлуке које 
нико од вас није очекивао.

Вага (23. септембар – 22. октобар)

Можда ћете имати проблем да изаберете између двије 
подједнако атрактивне опције. Добро вријеме за промјену 
каријере. Повежите се са људима више.

Лав (23. јул – 22. август)

Покушајте да будете у центру догађаја и добијете 
информације из прве руке. Избјегавајте трачеве и 
интриге. Ако вам се постави избор, можете одустати од 
нечега ако од тога зависи судбина неког занимљивијег 
пројекта.

Водолија (20. јануар – 18. фебруар)

Добар тренутак да направите љубавно признање или 
прихватите понуду. Ново интересовање и планови могу 
да вас повежу са партнером.

Близанци (21. мај – 20. јун)

Очекује вас финансијски успијех. Користите оно што вам 
дође при руци. Што више комуникације са пријатељима, 
то боље. Покушајте да будете у току са најновијим 
вијестима. Донијећете праву одлуку у право вријеме.

Стријелац (22. новембар – 21. децембар)

Постоји успјех у послу. Можете дјеловати под утицајем 
расположења, импулса. Искористите ово вријеме за 
лични пробој - сада можете активно да рјешавате 
пословна питања и водите важне преговоре.

Девица (23. август – 22. септембар)

Постоји ризик да у нечему погријешите, а да не 
примјетите суштину која стоји иза атрактивне фасаде. 
Можда не постоји рјешење за оно што је исправно. 
Неопходно је сачекати и посматрати развој догађаја, 
избјегавати екстреме.

Рибе (19. фебруар – 20. март)

Повољно вријеме за промјене у односима. Убрзајте 
рјешавање проблема који су вам важни. Не одлажите 
важан разговор. Будите прагматична особа.

Рак (21. јун – 22. јул)

Имате среће. Амбициозни планови су изводљиви, постоји 
прилика да упознате занимљиве и корисне људе. Вријеме 
је да мало изађете из куће, проведете се и проширите 
круг људи око себе.

Јарац (22. децембар – 19. јануар)

У личном животу вас очекују важни догађаји. Биће у реду 
ако више пажње посветите сопственом изгледу.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОРПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja 122
Хитнa пoмoћ 124
Вaтрoгaсци 123

Информације 1185
Taчнo вриjeмe 125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица 052/240-150 
Aутo мoтo сaвeз Приjeдoр 052/212-040
Жељезничка станица 052/211-021
Спoртски aeрoдрoм Уриje 052/236-429 

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод 052/236-600
Топлана 052/231-779 
Електродистрибуција 052/233-031
Кoмунaлнe услугe 052/237-177

УСТАНОВЕ
Библиотека 052/211-324 

Позориште 052/211-116 
Музеј 052/211-334 
Галерија 052/213-305 
Метеоролошка станица 052/232-285 
Кино “Козара” 052/211-258, 052/211-259 
Градска читаоница 052/211 477
Суд 052/211-420 

МЕДИЈИ 
РTРС ИTЦ Приjeдoр 052/240-200
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 052/234-271
Рaдиo Приjeдoр 052 911 822
TВ Приjeдoр 052/211-239
"FREE" рaдиo 052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом здравља 052/231 288
Болница 052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa Кoзaрa 052/231-202
Aпoтeкa 16. Maj 052/242-860

Aпoтeкa Meдикус 052/234-160
Aпoтeкa Уриje 052/239-130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa oргaнизaциja 
Приjeдoр 052/243-030
Хoтeл Приjeдoр 052/234-220
Moтeл "Le Pont" 052/234-788
Рeстoрaн "Papa Joe" 052/214-494
Рeстoрaн Eврoпa 052/333-123
Рeстoрaн Рибaрскa причa 
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa стaницa Приjeдoр 052/232-285
Пoштa Приjeдoр б052/233-980
Oснoвни Суд Приjeдoр 052/211-420
Дjeчиjи вртић "Рaдoст" 052/243-020
Дoм пeнзиoнeрa 052/233-750
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд 052/231-967
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1. Активна цријева

"Помаже у покретању процеса варења ујутру", 
истиче Парада, додајући да такође помаже у борби 
против лошег варења, жгаравице и надимања.
Поред тога, познато је да лимун стимулише про-
изводњу жучи и желудачних сокова и стога може 
спријечити стварање гасова.
Хидрира тијело и, посебно ујутру на празан 
стомак, ефикасан је начин за стимулисање мета-
болизма.
"Уз све пружа и пријатан укус који олакшава 
пијење пуно воде", примјећује Парада: "Вода 
са лимуном побољшава пролаз кроз цријева 
и хидрира дебело цријево, због чега може 
помоћи код затвора, посебно на празан 
стомак ујутру."
Поред тога, лимун, који је богат влак-
нима, такође погодује здрављу цријева.

Парада наглашава да је важно да темпера-
тура воде буде млака, а не врућа, пошто се на 
истој температури као наше тијело апсорбује 
много брже и не мора да снижава температуру 
да би се пробавила.
И не, лимун не алкализује. Међу свим предностима 
које овај трик са лимун водом има, алкализација није 

један од њих.
"Често се чује да вода са лимуном може да 

модификује пХ крви са алкализирајућим ефек-
том. Међутим, ово је погрешно јер су бубрези, јетра 

и плућа задужени за регулисање киселости крви, 
држећи је у распону од 7,3 до 7,5", подвлачи нутрицио-

нисткиња.

2. Јак организам

"Јача имуни систем", каже Парада, мислећи на висок 
садржај витамина Ц у лимуновом соку.

3. Обиље витамина

Поред тога, такође је богата витамином Б, калцију-
мом, гвожђем, магнезијумом, калијумом и ензи-
мима.

4. Лијепа кожа

Добра је за кожу због високог садржаја антиок-
сиданата, који спречавају оштећења од сло-
бодних радикала.

Запамтите: вода мора бити млака, не 
врућа или хладна

Чаша воде са лимуном 
конзумирана као прва 
ствар ујутру један је од 
најцјењенијих савјета за 
здравље - и то не само због 
својих прочишћавајућих 
својстава. Предности овог 

напитка превазилазе само 
детоксикацију. Нутрициони-
ста Лаура Парада за "Вогуе" 
објашњава које су све пред-
ности овог напитка и како 
вода са лимуном може да 

побољша ваше здравље.

СВЕ ЈУТАРЊЕ СВЕ ЈУТАРЊЕ 
ПРЕДНОСТИ ВОДЕ ПРЕДНОСТИ ВОДЕ 

СА ЛИМУНОМСА ЛИМУНОМ

Већина људи свакодневно мијења доњи веш и одјећу, али што 
је с пешкирима? Дерматолог Шреја Андриц тврди да бисмо сви 
вјероватно морали мијењати пешкире чешће него што смо тога 

свјесни.
Како објашњава, тре-
бали бисмо често прати, 
односно мијењати свака 
три дана како бисмо избје-
гли иритацију коже или 
потенцијално узроковање 
инфекција.

''Ако се туширате више од 
једном дневно, вјероватно 
бисте их требали прати и 

чешће. Наиме, пешкири 
иначе упијају пуно воде 
и остају влажни сатима, 

а то може бити итекако 
савршена подлога за 

појачано размножа-
вање опасних бак-
терија", додала је 
она.
Предложила је да 

избјегавамо кори-
штење једног пеш-
кира за лице и 
тијело, нарочито ако 
смо склони акнама.

Н.Н.

Готово да нема човјека који није покушао да самом себи постави 
дијагнозу претражујући симптоме по интернету. Један од нај-
чешћих симптома у претраживачу "Гоогле" је бол у рамену.
Иако у највећем броју случајева ова врста бола пролази сама од 
себе, постоје ситуације у којима бол у рамену може да укаже на 
веома озбиљна стања. Једно од њих је карцином плућа, а друго 
акутни холециститис, односно упала жучне кесе.
Како пише "The Сун", код упале жучне кесе најприје се јавља оштар 
бол у горњој десној страни стомака који се шири према десном 
рамену. Дубоко дисање може да погорша бол који умије да потраје 
неколико сати.
Зашто се јавља упала жучне кесе?
До акутног холецистититса долази због зачепљења изводних 
жучних каналића каменчићима. Тад се жуч накупља унутар жучне 
кесе, изазива иритацију и притисак, што може да доведе до нади-
мања и инфекције.
Акутни холециститис је потенцијално озбиљан због 
ризика од компликација, укључујући сепсу, као и фата-
лан исход. Најчешће се лијечи уз мировање, 
инфузију и антибиотике које одређује 
љекар.
Иако запаљење жучне кесе може да се 
јави у било које доба године код особа 
које имају камење у жучи, пракса 
показује да до акутног напада долази 
углавном у време празника због уноса 
већих количина калоричне хране.
Остали симптоми запаљења жучне 
кесе
Поред бола у горњем дијелу стомака 
и рамену, запаљење жучне кесе прате и 
други симптоми. То су висока 
температура праћена дрх-
тавицом, осјећај мучнине 
и нагон за повраћањем, 
знојење, губитак апетита, 
пребојеност коже жутом 
бојом, као и беоњаче које 
попримају жућкаст тон и, 
коначно, надувен стомак.

Telegraf.rs

КОЛИКО ЧЕСТО КОЛИКО ЧЕСТО 
ТРЕБАМО ПРАТИ ТРЕБАМО ПРАТИ 

ПЕШКИРЕ?ПЕШКИРЕ?

БОЛ У РАМЕНУ МОЖЕ БИТИ ЗНАК БОЛ У РАМЕНУ МОЖЕ БИТИ ЗНАК 
ОЗБИЉНОГ ЗДРАВСТВЕНОГ ПРОБЛЕМАОЗБИЉНОГ ЗДРАВСТВЕНОГ ПРОБЛЕМА
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Дана 12.4.2023. у 91 години живота преминула је 
наша драга

САВА КОМОСАР
С љубављу и поштовањем.
Захвалне кћерке Мира и Дренка, снаха Иванка са 
породицама.

17938

Дана 22.4.2023. навршава се 40 тужних дана од кад 
није са нама наш драги отац,супруг, син и дјед

ЗОРАН РАДИШИЋ
(1956-2023)

Прерано и без поздрава си нас напустио али нашу љубав 
према теби ни смрт не може да прекине. Не постоји 
тренутак који доноси заборав нити сјећање у ком тебе 
нема. Твоје кћерке Зорана и Горјана, супруга Драга, 
мајка Зорка, зетови Роби и Саша ,унучад Анђела, Андреј, 
Теодор и Софија. 17912

Дана 21.4.2023. навршавају се четири тужне године 
од смрти драгог и вољеног супруга

МИЛАНА ЋОРИЋА
(1948-2019)

Нема ријечи које те могу ожалити, ни времена у 
којем ћу те заборавити.
С љубављу и поштовањем чувам те од заборава.
Ожалошћена супруга Драгојла Ћорић. 17908

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ УЗ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ УЗ 
ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com

Дана 16.4.2023. навршила се година 
дана од смрти моје сестре

ТАТЈАНЕ (рођ. Гаврановић) 
СТОЈАКОВИЋ

Никада те нећемо заборавити!
Брат Миле, снаха Мира, Јована и Горана.

17905

Дана 22.4.2023. навршавају се четири 
године од смрти наше драге

ДУБРАВКЕ (Ранка) ХРВАЋАНИН

Љубав, успомене и сјећања на тебе 
чувамо у нашим срцима. Ожалошћени : 
мајка Мира, сестра Зденка, брат Зденко 
и снаха Неда.

17923

Последњи поздрав брату

РАНКУ (Пере) КАРЛИЦА
(1.1.1955-15.4.2023)

Из Сутомора
Од сестре Зоре Радаковић са породицом 
и брата Зорана Карлице са породицом.

17911

Сјећање на вољеног супруга и оца

ПЕРИЦУ ЈАРИЋА
(1975-2010)

Дана 20.4.2023. навршава се 13 година 
од страдања нашег Перице.
Кад ме све туге снађу, затворим очи и 
одем у свој свијет. Свијет у којем ћу те 
увијек наћи, тамо ћеш увијек постојати.
Почивао у миру Божијем.
Ева, Теодора и Константин. 17909

Дана 23.4.2023.је 
пуних 10 година како 
није са нама наш отац 

и дјед

РАНКО 
(Млађена) КЕСАР

Заувијек у нашим срцима.
Син Младенко и кћерка Данијела са 
породицама.

0002

ОГЛАШАВАЈТЕОГЛАШАВАЈТЕ
У КОЗАРСКОМУ КОЗАРСКОМ

ВЈЕСНИКУВЈЕСНИКУ
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Навршава се 40 дана како је преминуо 
наш најбољи тата и деда

СТЕВО (Стеве) 
ТРАМОШЉАНИН
(22.10.1946-15.3.2023)

Почивај у миру анђеле наш.
Твоја кћерка Дијана и унуци Давид и Драшко.

17935

Дана 20.4.2023. навршило се 40 дана од када је 
преминуо наш брат

МИЛАН КОС
У суботу, 22.4.2023. посјетићемо његов гроб, пустити 
сузу и још једном исказати нашу бол, тугу и љубав 
која ће вјечно живјети у нашим срцима. Почивај у 
миру драги брате наш. Твоје сестре Борка и Мира, 
брат Обрад и твоја најдража унука Ања.

17919

Дана 23.4.2023. навршава се четрдесет 
тужних  дана од смрти нашег драгог и 

вољеног

МИЛЕ (Јошо) БАЊЦА
Дани пролазе а туга и сјећање остају у 
срцима твојих најмилијих .
Увијек ћемо те вољети и чувати од 
заборава. Почивај у вјечном миру.
Твој син Ђорђе, кћерка Милица, зет 
Мишо и унук Андрија.

17936

Дана 21.4.2023. навршавају се двије 
тужне године од смрти нашег драгог

ЂУРАЂА-ЂУРЕ ГРАХОВЦА
 (13.5.1967 - 21.4.2021)

Из Балта

Са поштовањем и лијеп успоменама 
чувају те од заборава: браћа Светозар и 
Милорад, снаха Корина и синовка Јулиа.

17204

Дана 22.4.2023. навршава се година 
дана од смрти вољене мајке, баке и 

прабаке

СТАНЕ МАЈКИЋ
(19.9.1940-22.4.2022)

Драга мајко, увијек ћемо те се са 
поносом сјећати. Остаћеш у срцима 
твојих најмилијих.
Захвална породица.

17939

Дана 22.4.2023. навршавају се четири 
године од смрти

СЛАЂЕНКО-ДЕНКО ТУБИН

Заувијек у нашим срцима.
Породица

17907

In memoriam

МИРКО УТЈЕШАНОВИЋ
(25.4.2013-2023)

Пријатељи те нису заборавили!
Весели, Зока, Мишо, Ђоко и Бране.

17910

In memoriam

ДИКА 
КЕСЕРОВИЋ

(18.11.2021)

С бескрајном љубави, тугом, сјетом, поштовањем, чуват ћу 
успомену на вас драги моји родитељи.
Ваша Дијана. 17937

Тужно сјећање на 
драгог тетка

СТЕВО 
ТРАМОШЉАНИН

Сјећање на тебе вјечно ће трајати.
С љубављу и поштовањем породица 
Бановић.

17935

Дана 23.4.2023. 
навршава се четрдесет 

тужних  дана од 
смрти нашег драгог и 

вољеног

МИЛЕ (Јошо) 
БАЊЦА

Туга и бол не могу те вратити, али сјећање на 
тебе вјечно ће трајати.
Ожалошћени: сестра Перса, сестрић Горан и 
сестричина Гара са породицом.

17936

In memoriam

КОВИЉКА КРИВАЈА
(2020-2023)

Увијек сте у мојим мислима и срцу.
Ваша сестра и кћерка Јагода Мариновић с породицом.

17934

СЛАВКО КРИВАЈА
(2005-2023)

МИЛЕ КРИВАЈЕ
(2014-2023)

Дана 20.4.2023.навршава 
се девет тужних година од 
смрти мог јединог брата

МЕХМЕД-МЕХО 
КЕСЕРОВИЋ

(21.4.2016-21.4.2023)
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